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Министър-председателят трябва да е фигура
от „Продължаваме промяната”, заяви Корнелия Нинова
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толичната община бръкна в ко-
шера и пчелите се разлетяха като
обезумели. Точно така в момента
изглежда картината в града, след
като от кметството предложиха
новите си идеи за тарифна полити-
ка за градския транспорт. Лавина
от отрицателни становища заля об-
щината само за един месец от
граждани и организации (стр. 2).
С кратки изречения или конкретни
аргументи те изразиха недоумени-
ето и възмущението си от хаоса,
който ще настъпи от следващата
година с въвеждането на различни
начини за плащане на пътуването,
както и от отмяната на утвърдени
и удовлетворяващи всички тарифи.

Писмата на хората са пределно
ясни и точни, исканията им са ка-
тегорични: “Не ни бъркайте безос-
нователно в джобовете и не пре-
махвайте справедливите и наложи-
ли се като удобни цени”.

Управляващите общината от
ГЕРБ, които предоставиха възмож-
ността за законовите обществени
консултации, сега трябва да пока-
жат, че те не са само формални и
фиктивни. Затова ще трябва да се
съобразят с реалните нужди на
столичните пътници и да се отка-
жат от неподходящите си предло-
жения.

Градският транспорт все пак е
обществена услуга, а не частно
предприятие. И съобразяването с
обществената позиция е задължи-
телно, а не пожелателно условие за
водене на кметската политика.

Êîøåðúò íà
òðàíñïîðòà
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Президентът Румен Радев
връчи третия проучвателен
мандат за съставяне на прави-
телство на БСП.

“БСП успя да запази до-
брия тон в една сложна си-
туация. Показахте, че може-
те да търсите консенсус, да
съжителствате във властта и
да работите заедно със сво-
ите политически опоненти.
Вярвам, че ценностите, кои-

то обединяват хората от ле-
вицата: мир, свобода, спра-
ведливост, солидарност, са
ценности, над които трябва
да работи всяко българско
правителство”. Това заяви
президентът и връчи манда-
та на председателя на парла-
ментарната група Георги
Свиленски в присъствието
на лидера на БСП Корнелия
Нинова, Атанас Зафиров и

Ирена Анастасова.
Георги Свиленски увери,

че социалистите ще положат
всички усилия да съставят
кабинет, който да работи за
сигурността и благоденствие-
то на българските граждани.

Според Корнелия Нинова
БСП ще води преговори с
досегашните си коалиционни
партньори. “Възнамеряваме
още утре да поканим на раз-

Помощите за отопление ще се вдигнат общо със 100 лв. за след-
ващата зима. На месец сумата ще се вдигне с 20 лева, съобщи соци-
алният министър Георги Гьоков при отчета на работата си.

ÂÄÈÃÀÒ ÏÎÌÎÙÈÒÅ ÇÀ ÎÒÎÏËÅÍÈÅ
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Цяла България отбеляза вчера с тържества 185-годишнината
от рождението на Васил Левски. В Ямбол зам.-председателят на НС и депутат
от БСП Кристиан Вигенин присъства на откриването на нов паметник
на Апостола, а в Бургас деца рисуваха героя

¬  ¿ƒ⁄–

говори “Продължаваме про-
мяната”, заяви след връчване-
то на мандата лидерът на БСП.

“Върху нас пада огромна
отговорност и ще подходим
разумно, спокойно и диало-
гично, с една цел - да гаранти-
раме сигурност на държавата
и да съставим редовен каби-
нет”, обобщи Нинова.

СНИМКИ БТА
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Продължава общественото
недоволство срещу новата та-
рифна политика, която управ-
ляващите в Столичната общи-
на подготвят за софиянци от
следващата година. Тя пре-
движда отпадане на хартиения
билет, като той става 2 лева,
ако се купи от шофьора в пре-
возното средство. С еднократ-
на електронна карта от 1,60 лв.

вече ще могат да се ползват две
превозни средства в рамките
на 30 минути. В същото време
се предвижда отпадане на кар-
тата за метро или за една на-
земна линия, както и на тало-
ните за 10 пътувания с нама-
ление. Именно тези две проме-
ни предизвикаха брожение
сред столичани.

150 са писмените станови-
ща с различни предложения
срещу подготвяните промени,
които са събрали в Столична-
та община за последния месец.

Те се приемаха до неделя, ко-
гато изтекоха едномесечните
обществени консултации, и
трябва да бъдат взети предвид
при окончателното решаване
какво да попадне в Наредбата
за реда и условията за пътува-
не с обществения градски
транспорт.

Толкова много писмени
коментари досега Столичната
община не е събирала по свой
проекто-документ с изключе-
ние на смяната на правилата
за прием в детските градини,

когато родителите бяха изклю-
чително активни.

Становищата срещу новата
тарифна политика за пътуване
на общината са както от граж-
дани, така и от различни транс-
портни организации, неправи-
телствени организации, както
и на общинското дружество
“Метрополитен” и на омбуд-
смана Диана Ковачева. Нейно-
то мнение е в защита на запаз-
ването на картата за една ли-
ния и талоните от 10 пътува-
ния. Ковачева недоумява и
защо отпада еднодневната кар-
та за всички линии “Бял би-
лет”, с която се пътува безплат-
но при силно замърсен въздух.

Ðåêîðäåí áðîé ñòàíîâèùà ñðåùó
íîâè öåíè â òðàíñïîðòà íà Ñîôèÿ
Омбудсманът Диана Ковачева е с редица забележки
по промените в Наредбата за пътуване
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Диана Ковачева се противопо-
ставя и на разликата в цената
на едноклатен билет, купен от
каса или от шофьор, както и
срещу задължителната му ва-
лидация до 60 минути след
закупуването му.

От “Метрополитен” настоя-
ват цената на билета в метрото
да стане 2 лева, макар че наско-
ро кметът Йорданка Фандъкова
категорично се противопостави
на искането. От общинското
дружество са против и отпада-
нето на тяхната автоматизира-
на система за електронно таксу-
ване и преминаването към един-
на за целия транспорт, управля-
вана от ЦГМ.

С ефективни и услов-
ни присъди през 2021 г.
са приключили делата за
25 988 извършени
престъпления, което е с
близо 10 на сто повече в
сравнение с 2020 г. Това
сочат данните на НСИ.
Според статистиката за
миналата година са при-
ключили дела за 30 740
престъпления, като една

България е в положение на надигаща се
вълна от КОВИД, като очакваме доста по-го-
лям брой случаи. Това заяви директорът на
Националния център по заразни и паразитни
болести Ива Христова. По думите й Западна
Европа достига пика, когато почти 100% от
пробите са от новия подвариант на Омикрон -
BA.5. Към края на юни у нас разпространени-
ето е поне 50%, през юли е над 65%. Очаква се
до края на август BA.5 да е доминиращ.

“Много важна е индивидуалната здравна
култура. Носене на маски там, където има ма-
сови събирания на закрито, особено в градския
транспорт”, подчерта вирусологът.

Прилагането на новия национален план ще
зависи и от заболяемостта, и от заетостта на
болничните легла и по-специално на интензив-
ните. Поради по-лекото протичане на болестта
няма да се стигне до ограничения като затваря-
не на бизнеси или онлайн обучение, смята проф.
Христова. Според нея връщането на направле-
нията за ПСР ще ограничи разпространението
на заразата.

Равнището на смъртността у нас се връща
до нивата от периода преди възникването и раз-
пространението на КОВИД-19, показват данни
на  НСИ.

Ïèêúò íà íîâàòà
ÊÎÂÈÄ-âúëíà ñå
î÷àêâà äî ñåäìèöè

трета са с ефективно
осъждане, половината - с
условно, а останалите са
опрадвани, прекратени
или освободени от нака-
зание. Обвиняемите са
били почти 29 000 души,
като всеки трети е осъ-
ден ефективно, а всеки
втори - условно. Осъде-
ните непълнолетни са
963 или 4% от всички.

За година статисти-
ката отчита ръст от над
11% на коефициента на
криминална активност,
като той е най-висок
във възрастта 18-24 го-
дини.

През 2021 г. най-го-
лям е броят на общоопас-
ните престъпления - 13
654, или 52,5% от всич-
ки, завършили с осъди-

телни присъди. В струк-
турата на тези законона-
рушения най-голям е
броят на престъпления-
та по транспорта и съоб-
щенията - 9197, за което
са осъдени 8323 души.
Статистиката е регист-
рирала 3298 престъпле-
ния, свързани с наркоти-
ци, а наказаните за тях
са 2753 души.

Горещото време идва и у
нас до края на седмицата, след
като превзе Западна Европа.
Температурите започват да се
повишават от сряда, като се

смени с изток-североизточен.
В началото на следващата сед-
мица температурата ще се
задържи над 30 градуса при
ясно време.

За много висок екстремал-
нен индекс на пожароопасност
за голяма част от Дунавската

равнина и Горнотракийската
низина за понеделник и втор-
ник предупреждават от Наци-
оналния институт по метеоро-
логия и хидрология. За летни-
те месеци е в сила забрана за
палене на открит огън в гор-
ски и земеделски райони, за

Èäâà æåãà è ó íàñ

Çà ãîäèíà ïðèñúäèòå ñà ñ áëèçî 10% ïîâå÷å

очаква през почивните дни да
достигнат до 38 градуса. Тога-
ва северозападният вятър ще
отслабне, в източната полови-
на от страната отново ще се

тютюнопушене и паркиране
на моторни превозни средства
в площи с посеви със зърнено-
житни култури през периода
от настъпване на восъчна зря-
лост до окончателното приби-
ране на реколтата и изорава-
нето на стърнищата.

СНИМКА БТА

В рамките на българо-швейцарски проект “Сборяново - некрополи, територии”
студенти и изследователи под ръководството на археолога проф. Диана Гергова
са на практика в археологическия резерват “Сборяново”. Студентите обработват
непубликувани находки от елинистическите могили в резервата
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ÌÒÑÏ óâåëè÷àâà ñ 20 ëåâà
ïîìîùòà çà îòîïëåíèå
Готов е механизмът за минималната заплата, очаква се да е 50% от средната

Аида ПАНИКЯН

Месечната целева помощ за отопле-
ние ще стане 124,71 лв., което е със 100
лв. повече за целия зимен сезон. Това
съобщи министърът на труда и социал-
ната политика в оставка Георги Гьоков,
който представи отчет на свършеното от
повереното му ведомство. Ще бъде уве-
личен и прагът за достъп, за да не бъдат
ощетени хората с увеличени пенсии.
Очаква се през предстоящата зима от
помощта да се възползват над 310 хил.
души и домакинства, като миналата зима
бяха 261 001. Това означава 20% ръст на
сумата за помощта и 20% увеличаване на
хората, които ще я получават, поясни
зам.-министърът Иван Кръстев. Приема-
нето на заявленията започна от 1 юли и
ще продължи до 31 октомври. До момен-
та са подадени над 70 хил. заявления,
поясни Гьоков.

На 21 юли предстои среща на соци-
алните партньори за обсъждане на меха-
низма за определяне на минималната за-
плата. МТСП е разработило 5 марианта,
3 от които изпратило на Министерство-
то на финансите, където е одобрен един
вариант, поясни Гьоков.

От 1 април се увеличи обезщетение-
то за отглеждане на дете до 2 г. от 650 лв.

Òðè ïîêîëåíèÿ
ïî ñòúïêèòå íà Àïîñòîëà

Три поколения участваха в похода
“По стъпките на Апостола”, който бе
посрещнат със специална церемония на
площад “Васил Левски” в Карлово вче-
ра. Тази година рекордните 250 участ-
ници са разделени в осем лъча. Най-
малката участничка бе на 10 месеца.
Честванията в града завършиха с търже-
ствен митинг-заря.

Цяла България отделяза вчера с раз-
лични прояви 185-годишнината от рож-
дението на Апостола на свободата.
Граждани се събраха пред бюст-памет-
ника на Апостола на свободата в Бори-
совата градина. На церемонията присъ-
стваше почетен гвардейски караул от
Националната гвардейска част.

След 5-годишни усилия в Петрич бе
открит първият бюст-паметник на Ва-
сил Левски. Инициативата започва през
2017 г. от местния фен клуб на футбол-

ния отбор “Левски” - “Блу бойс Пет-
рич”. Още в началото инициаторите
решават, че за изграждане на бюст-па-
метника няма да търсят и да се съглася-
ват да получават средства от държавни
или общински институции.

В Ямбол също беше открит и осве-
тен паметник, издигнат изцяло с даре-
ния. Гост на събитието бе Кристиан
Вигенин, зам.-председател на Народно-
то събрание и депутат от “БСП за Бълга-
рия”. “Високо. 185 години безсмъртие.
От днес Ямбол има своя паметник на
Васил Левски. Поклон, Апостоле!”, на-
писа той във фейсбук.

С поднасяне на цветя пред паметни-
ка на Васил Левски в Русе кметът Пенчо
Милков, областният управител Анатоли
Станев и председателят на Общинския
съвет Иво Пазарджиев отбелязаха рож-
дението на Апостола на Свободата.

Град Левски чества тържествено годишнината от рождението на
Апостола и 77 години от обявяването на Левски за град. С тържествено
издигане на знамената на България, ЕС и знамето на града започна
празничният ден, оцветен от детските творби в арт-работилница

възможност над 22 хил. безработни да
започнат работа, а 11 хил. да преминат
обучение по професия. Най-новите дан-
ни на Агенцията по заетостта показват,
че през юни безработицата спадна до 138
799 души, което е с 8678 по-малко от
май и с 31 917 по-малко от юни 2021 г.

Парите за подкрепа на хората с ув-
реждания са увеличени с над 280 млн. лв.,
което е ръст с близо 40% спрямо м.г.
Месечната финансова подкрепа за хора-
та с увреждания е увеличена с 10,7%.
Към момента 43 382 души с увреждания
ползват личен асистент. Броят на асис-
тентите е 45 171.

Започна и операция “Солидарност” -
първата програма за бърза интеграция
на пазара на труда на украинци, избягали
от войната. Предвижда се те да получа-
ват интеграционна добавка от 356 лв. за
настаняване, а на работодателите, които
ги наемат, да се изплаща до 3 месеца
субсидия за заплатите им (минимална
заплата) и дължимите осигуровки.

“За нас социалната политика е абсо-
лютен приоритет. За много краткото
време, връхлетени от много кризи, ус-
пяхме чрез бюджета да подкрепим се-
мейства, домакинства, деца, възрастни
хора с 22 млрд. лева”, заяви лидерът на
БСП и вицепремиер и министър на ико-
номиката Корнелия Нинова, която присъ-
ства на брифинга.

на 710 лв., с което се повишиха размери-
те на плащанията за над 80 хил. родите-
ли. Спрямо април 2021 г. увеличението е
86,9%. С 10 лв. се увеличи и месечната
помощ за отглеждане на дете до завършва-
не на средно образование.

През март е увеличен бюджетът на
операция “Патронажна грижа +” с 25
млн. лв., което позволи 142 общини да
удължат с 6 месеца предоставянето на
патронажни услуги за хора над 54 г.,

които не могат сами да се обслужват,
хора с увреждания, поставени под каран-
тина заради КОВИД-19, потребители на
социалните услуги.

Минималното дневно обезщетение за
безработица се увеличи от 12 на 18 лв.,
а максималното - от 74,29 лв. на 85,71 лв.
Така месечните пари на над 40 хил. без-
работни се увеличиха. С 50 млн. лв. са
увеличени и парите по Националния план
за действие по заетостта, което ще даде

От стр. 1

Корнелия Нинова припом-
ни, че програмата, изготвена
преди три седмици, е обединя-
ващата между ПП, ДБ и БСП и
е възможност за подновяване
на отношенията с досегашните
партньори в правителството.

По отношение на конкрет-
ни имена в бъдещото правител-
ство тя отказа коментар, но
потвърди, че  първата по голе-
мина партия трябва да излъчи
кандидат за премиер. Остана-

ÁÑÏ çàïî÷âà ïðåãîâîðè çà êàáèíåò äíåñ
лите министри ще станат ясни
след като се постигне съгласие
с партиите по програмата. Ни-
нова припомни, че Национал-
ният съвет на БСП е дал висока
оценка за работата на досегаш-
ните министри на партията.

Преговори ще се водят с
всички без ГЕРБ, ДПС и
“Възраждане”. “Партньори си
казаха доста остри неща, сега
трябва да намерим начин да
радзговаряме за политика, а за
нас приоритет е социалната
политика”, посочи Нинова и

добави, че трудното ще бъде
да се намери добрия тон меж-
ду ПП и ИТН.

Корнелия Нинова бе кате-
горична по отношение на но-
сенето на политическа отго-
ворност за бъдещия кабинет.
Друго, според нея, би означа-
вало скриване зад експертен
кабинет.

“Всички се обединяваме
около желанието да се вложат
дипломатически усилия за
уреждане на отношенията с
Русия и да не се стига до прекъ-

сване на отношенията и закри-
ване на посолства”, заяви още
Корнелия Нинова.

По-рано през деня тя ко-
ментира, че има седемдневен
срок за представяне на ми-
нистър-председател, а след
това ще има повече време за
съставяне на кабинет. В Кон-
ституцията не е записан срок,
в който третият мандат трябва
да се върне на държавния гла-
ва реализиран или не. Тълку-
вателно решение на Конститу-
ционния съд казва, че това би

следвало да се случи в рамките
на една седмица.

Нинова обясни, че БСП от-
ново ще постави на първо мя-
сто социалния елемент. По ду-
мите й основните проблеми са
свързани с инфлацията, цени-
те, доходите, бедността, нера-
венството. Затова и в прегово-
рите за нов кабинет, ще
продължим да бъдем социал-
ния стълб в политиката на
България, добави Нинова. БСП
ще се постарае да изиграе ро-
лята на помирител.

СНИМКИ БТА
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Вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката и ин-
дустрията в оставка Корнелия
Нинова се срещна с работода-
телските организации. Пред-
ставителите на малкия и сре-
ден бизнес изразиха тревога
за липсата на яснота относно
доставките на газ и цената. Те
настояват за възстановяване
на разговорите с “Газпром” и
предвидимост ще бъде ли
продължен договорът, който
изтича.

Работодателските органи-
зации изразиха желание БСП
като мандатоносител за съста-
вяне на правителство да орга-
низира среща между тях и
партиите, с които ще прегова-
ря, за намиране на трайно
решение за енергийни достав-
ки и гаранции за икономиката
и домакинствата, съобщиха от
Министерството на икономи-
ката.

Áèçíåñúò íå ùå èçáîðè, à ðåøåíèå
çà åíåðãèíèòå äîñòàâêè
Имаме рекорден ръст на промишлено производство и очакваме да вдигате заплатите,
заяви вицепремиерът Корнелия Нинова на среща с работодателите

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ИКОНОМИКАТА

Работодателите заявиха, че
е важно да се направи прави-
телство, за да има стабилност
и предвидимост. “Избори сега
ще попречат на индустрията,
ще има блокиране на закони
по Плана за възстановяване и
устойчивост”, обявиха те.

Работодателските органи-

зации благодариха за досе-
гашната подкрепа от страна
на министерството и отчето-
ха като успех първото място
на България по ръст на инду-
стриалното производство в
Европа, както и запазването
и откриването на нови работ-
ни места.

“Важно е да се развива
производство, защото това
означава и данъци, които оти-
ват за увеличение на детски
надбавки, майчинство, запла-
ти, пенсии. Икономиката е в
основата на социалната поли-
тика”, заяви Нинова и поста-
ви въпроса за увеличаване за-
платите на работниците.

По-рано стана известно, че
омбудсманът Диана Ковачева
е изпратила писмо до енергий-
ния министър в оставка Алек-
сандър Николов. В него тя
пита каква е готовността на
обществения доставчик да оси-
гури необходимите количест-
ва синьо гориво за топлофи-
кационните дружества и за
крайните снабдители на при-
роден газ през следващите
месеци до края на есенно-зим-
ния сезон 2022-2023 г.

“С притеснение отбеляз-
вам, че към 11.07.2022 г. няма

данни за подадено от “Бул-
гаргаз” ЕАД заявление за
утвърждаване на цени на
природния газ от 1 август
2022 г. в КЕВР. Загриженост
буди и публично оповестена-
та информация, че България
се намира в тежка ситуация с
осигуряването на природен
газ за нуждите на вътрешния
пазар - както за небитовите
клиенти, така и за домакинст-
вата и топлофикационните
дружества. Понастоящем
българското общество не раз-
полага с обективна информа-
ция по темата”, пише омбуд-
сманът.

Ковачева изтъква информа-
цията, че според изпълнител-
ния директор на обществения
доставчик “Булгаргаз” ЕАД
към 6 юли никой не знае как-
ви ще са ценовите нива на
природния газ през зимата и
дали изобщо ще има газ.

118 млн. лева са изхарчени незакон-
но от Агенция “Пътна инфраструкту-
ра” за тол системата. Това показва про-
верка на Сметната палата. Според одит-
ната институция пътното ведомство е
избрало процедура “договаряне без
предварително обявление”, за да изхар-
чи крупната сума. Проверката за тол
таксите беше възложена на Сметната
палата от Народното събрание в края

Зам.-министърът на
земеделието Иван Хрис-
танов внесе в Главна

118 ìëí. ëâ. èçõàð÷åíè íåçàêîííî îò ÀÏÈ çà òîë ñèñòåìàòà
на 2020 г. При одита са били проверени
пет процедури за възлагане на общест-
вени поръчки.

От Сметната палата са констатира-
ли, че избраната процедура изключва на
практика конкуренцията при избор на
фирма в разрез с възможностите. Спо-
ред АПИ поръчката е възложена чрез
договаряне, защото друга компания ос-
вен избраната не може да я изпълни.

Това обаче не е било съвсем така. В
доклада на държавния одитор пише, че
“тол системата е проектирана и създа-
дена като софтуер с отворен код и на
възложителя АПИ са предадени изход-
ният програмен код и техническата до-
кументация”. Така на практика всяка
фирма с подобен опит може да изпълни
поръчката, а не само една.

Освен неправилната процедура има и

второ нарушение при изчисляване на
стойността на поръчката, казват от Смет-
ната палата. “Не може да бъде установен
с достатъчна степен на сигурност и на-
чинът на изчисляване на прогнозната
стойност - близо 118 млн. лв., и опреде-
лянето на прогнозните единични цени и
количества дейности”, пишат одиторите.

Коментар на стр.5

ÃÄÁÎÏ ïîëó÷è ïàïêà ñ äîêóìåíòè
çà êîðóïöèÿòà íà „Êàïèòàí Àíäðååâî”

дирекция “Борба с
организираната пре-
стъпност” папка с доку-

менти за нарушенията на
ГКПП “Капитан Андре-
ево”. Христанов уточни,
че в нея са всички налич-
ни данни до момента,
свързани с пункта за
проверка за нитрати във
внасяните в страната
плодове и зеленчуци.

Първите данни сред
документите са още от
края на 2011 г., когато
отдаването на помеще-
нията под наем от
Българската агенция за
безопасност на храните
(БАБХ) е имало за цел
да обслужи конкретни
личности, обясни зам.-
министърът.

По думите на Хрис-
танов в папката с доку-
менти присъстват и име-
ната на хората, направи-
ли т.нар. корупционна
схема възможна, като
сред тях има и служите-
ли на БАБХ. Същите
документи ще се дадат и
на прокуратурата.

От 20 май БАБХ пое

фитосанитарния и вете-
ринарен контрол на
българо-турската грани-
ца върху стоки, внос от
трети страни, за сметка
на частната фирма “Ев-
ролаб 2011”.

Тя подаде жалби в
съда, които бяха от-
хвърлени. Зам.-ми-
нистърът на земеделие-
то Иван Христанов
съобщи, че е получавал
заплахи, а шефът на
БАБХ проф. Христо
Даскалов твърди, че му
е предлаган подкуп от
предшественика му Пла-
мен Моллов.

По първоначални
данни за десет години
България е загубила око-
ло 1 милиард лева зара-
ди факта, че досега про-
верките са извършвани
от частна фирма. В мо-
мента представители на
Европейската комисия
правят одит на пункта,
резултатът от него се
чака през есента.

Прекалено високите
цени на жилищата и не-
малкото оферти за нека-
чествени апартаменти в
последните месеци дове-
доха до отлив на купу-
вачите, отчитат имотни-
те брокери в столицата.

Според Наско Атана-
сов от “Виктория ин-
вест” има намаляване на
сделките с жилища.
“Причината е размина-
ването между желание-
то на купувачите и пред-
лаганото от продавачи-
те. Или е некачествено,
или е с прекомерно ви-
соки цени. Най-често
това се случва при ста-
рите жилища. Дори част
от панелките достигнаха
нивото на офертите за
новото строителство.
Много са надути цените
на този тип жилища в
комплексите “Младост”
и “Левски” В и Г”, казва
брокерът, цитиран от

Âèñîêèòå öåíè
íà èìîòèòå îòêàçâàò
êóïóâà÷èòå

segabg.com.
Председателят на На-

ционалното сдружение
на строителните пред-
приемачи Георги Шопов
потвърди, че в момента
предлагането намалява,
защото доста строежи
не се започват изобщо за-
ради инфлацията и неяс-
нотите около себестой-
ността.

Според Люба Атана-
сова, изпълнителен ди-
ректор на “Имотека”, от
началото на годината
има лек спад на търсене-
то, но бил в рамките на
нормалното.

Повечето брокери са
единодушни, че прогно-
зираното нарастване на
лихвите по заемите ще
охлади търсенето. Люба
Атанасова очаква след
поскъпването на жилищ-
ните кредити отначало
да има известен застой
на цените.

 »ÌÒÚËÚÛÚ˙Ú ÔÓ ÍËÓ·ËÓÎÓ„Ëˇ Ë ı‡ÌËÚÂÎÌË ÚÂıÌÓ-
ÎÓ„ËË, Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 16, ‡Î. 2, ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ˜Î.
19, ‡Î. 1 ÓÚ «ƒ— Ë ˜Î. 13, ‡Î. 5 ÓÚ œœ«ƒ—, Ó·ˇ‚ˇ‚‡
Ú˙„ Ò Ú‡ÈÌÓ Ì‡‰‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÓÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡
ì◊‡ÒÚ ÓÚ Ô˙‚Ë ÂÚ‡Ê ÓÚ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚Ì‡Ú‡ Ò„‡‰‡
Ì‡ » ’“î Ò ÔÓÎÂÁÌ‡ ÔÎÓ˘ 425 Í‚. Ï Ë Ô˙‚ÓÌ‡˜‡Î-
Ì‡ Ì‡ÂÏÌ‡ ˆÂÌ‡ ÓÚ 1000 ÎÂ‚‡, ˜‡ÒÚ ÓÚ ÌÂ‰‚ËÊËÏ
ËÏÓÚ ÔÛ·ÎË˜Ì‡ ‰˙Ê‡‚Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ
Ì‡ ‡‰ÂÒ: „. —ÓÙËˇ, ·ÛÎ. ì◊ÂÌË ‚˙ıî π 53.

“˙„˙Ú ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â ‚ Ò„‡‰‡Ú‡ Ì‡ » ’“, „.
—ÓÙËˇ 1407, ·ÛÎ. ì◊ÂÌË ‚˙ıî π 53 Ì‡
22.08.2022 „. ÓÚ 11:00 ˜‡Ò‡.

 ƒÂÔÓÁËÚ˙Ú Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ, ‚ ‡ÁÏÂ Ì‡ 100 ÎÂ‚‡, ÒÂ
‚Ì‡Òˇ ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡Ú‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ » ’“: IBAN
BG50UNCR96603130046511, BIC UNCRBGSF ”ÌË-
 Â‰ËÚ ¡ÛÎ·‡ÌÍ. “˙ÊÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÏÓÊÂ ‰‡
·˙‰Â ÔÓÎÛ˜ÂÌ‡ ‚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ » ’“ ÒÂ˘Û ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ Á‡ Á‡ÔÎ‡ÚÂÌ‡ ˆÂÌ‡ ÓÚ 42.00 Î‚.,
Ò ‚ÍÎ˛˜ÂÌ ƒƒ—, ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ 20.07.2022 „.
‰Ó 12:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ 19.08.2022 „.

«‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ: ÚÂÎ. 0878968732.
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

К’во ще кажеш, Гешев?
Мая ЙОВАНОВСКА

Преди повече от го-
дина и половина 44-
тото Народно събрание
възложи на Сметната
палата да направи одит
на прословутата тол си-
стема, която платихме
всички ние, данъкоплат-
ците. Одиторите са ин-
спектирали “сключване-
то и изпълнението на
договорите за обществе-
ни поръчки на АПИ във

връзка с проектирането,
изграждането и експло-
атацията на електронна
система за събиране на
такси за ползване на ре-
публиканска пътна мре-
жа” за периода от нача-
лото на проектирането
на системата до края на
2020 г. Тол системата
влезе в експлоатация у
нас на 1 март 2020 г.,
след половингодишно
забавяне.

Какво обаче става
ясно от тази проверка?
Че възлагането от
страна на Агенция
“Пътна инфраструкту-
ра” на поръчката за тол
системата на стойност
118 млн. лв. без ДДС
(141 млн. лв. с ДДС)
чрез пряко договаряне
е незаконосъобразно.
Всъщност в края на
2020 г. АПИ подписва

втори договор с кон-
сорциума “Капш Тра-
фик Солюшънс” за
поддържане на над-
граждане на тол систе-
мата именно за 141
млн. лв. с ДДС за след-
ващите 5 г. Контрактът
е договорен без пред-
варително обявление
още през август 2020
г. Преди това обаче ав-
стрийската компания
изгради тол системата,
за което пък получи
180 млн. лв. от държа-
вата. Сиреч от нас.

Както всички сме на-
ясно, тол системата, и
по-конкретно приходи-
те от нея, се оказаха ми-
жави на фона на обеща-
нията на Бойко Борисов
от нея да дойде 1 мили-
ард. Но навремето Бо-
рисов, който оправда
изграждането й с необ-

ходимостта този, който
най-много поврежда
пътищата, да плаща по-
вече, намали и обхвата,
и таксите на тежките
превозвачи. Сега се
оказва, че и при харче-
нето на милионите за
нейното изграждане е
имало нарушения.

Всъщност тези 118
млн. лв. или 141 млн. лв.
с ДДС ще бъдат ли
върнати на българските
данъкоплатци? Които,
оказа се, чрез винетките
плащат много повече от
камионите - основните
рушители на български-
те пътища. И още - ще
отиде ли този доклад в
прокуратурата? И най-
вече - какво можем да
очакваме по случая от
главния прокурор Иван
Гешев, който не спира
да брани Борисов.

Интересите на народа
Таско ЕРМЕНКОВ

Във връзка с решени-
ето на президента да
връчи третия мандат на
нас от БСП, напомням
какво казах преди една
седмица по Нова нюз:

“Готови сме да вземем
третия мандат, ако прези-
дентът реши да ни го
даде, и ще направим опит
за съставяне на правител-
ство на базата на догово-

рената краткосрочна про-
грама, въз основата на
която, за съжаление, не
успя да се състави прави-
телство с първия мандат.”

Тогава изразих надеж-
да, че ще се проведе диа-
лог, за да може да се осъ-
ществи разписаното, не
само по отношение на
законите за Плана за
възстановяване и устой-
чивост, съдебната рефор-
ма и борбата с корупци-
ята, но и социалната про-
грама като безплатни
учебници от 1 до 12 клас,
безплатни лекарства за
деца до 14 години и пре-
изчисляване на пенсиите.

По нататък допълних:
“Трябва да заложим и мер-
ките, свързани с енергий-
ната сигурност и най-вече
- с газовата сигурност на
България. Трябва да

възобновим преговорите с
всички доставчици, вклю-
чително и с “Газпром”, но
това не означава 100%
връзване за “Газпром”.

Газът, който внасяме
от Азербайджан, се рав-
нява на 1 млрд. куб. м
годишно, 500-700 млн.
куб. м може да намерим,
макар и доста трудно
допълнително отнякъде,
но на нас ни трябват още
1,2-1,4 млрд. куб. м - едно
количество, което можем
да вземем само от “Газ-
пром”. Това е смисълът
на диверсификацията -
различни източници и
търсене на по-конкурент-
ната цена, за да може
България да получава из-
точници на енергия на
най-изгодни цени”.

Бях категоричен, че
левицата ще държи на

спазването на записаното
в краткосрочната програ-
ма, в това число възста-
новяване на отношенията
с Руската федерация, като
фактор за националната
ни сигурност.

И вероятно това са
аргументите, които са
убедили президента, че
именно БСП е партията,
която ще състави прави-
телство, което ще реали-
зира НАПЪЛНО залегна-
лите в договорената крат-
косрочна програма мер-
ки, в това число свързани
с енергийната и междуна-
родна сигурност.

Надявам се разумът да
възтържествува и колеги-
те от ПП, ИТН и ДБ да
бъдат отговорни към ин-
тересите на народа.

Фейсбук

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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СЛУЖБА. Отбелязва се от
1999 г. На тази дата през
1879 г. е издаден указ на
княз Александър I, с който
се назначават първите
български дипломатически
представители в чужбина.
Драган Цанков, Евлоги Георгиев и Димитър Киро-
вич са изпратени да защитават българските ин-
тереси в Цариград, Букурещ и Белград.

1877 - СЪС СЛАВНА ПОБЕДА ЗАВЪРШВА
ПЪРВАТА ШИПЧЕНСКА БИТКА ОТ РУСКО-ТУР-
СКАТА ВОЙНА. Османски-
те орди отстъпват, а рус-
ките войски под командва-
нето на ген. Йосиф Гурко
установяват контрол над
стратегическия проход.
Боевете на Шипка имат решаващо значение за
бъдещото разгръщане на руските настъпателни
действия.

1879 - ОСНОВАН Е “ДЪРЖАВЕН ВЕСТНИК”.
Излиза за първи път в Со-
фия на 28 юли 1879 г. първо-
начално веднъж седмично,
а от 1891 г. - всеки присъ-
ствен ден. През първите 12
години е държавно инфор-
мационно издание, като помества официални съоб-
щения, новини и телеграми от чужбина. По-късно
се ориентира към публикуване на влезлите в сила
нормативни актове. Излиза до 30 ноември 1950 г.,
когато е заместен от “Известия на Президиума
на Народното събрание”. След 1989 г. издаването
му е възобновено.

1880 - УЧРЕДЕН Е ПЪРВИЯТ БЪЛГАРСКИ
МЕДАЛ “ЗА ОСВОБОЖДЕНИЕТО 1877-1878 Г.”.
Инициативата е на княз Алек-
сандър I. Създаден е по повод
третата годишнина от кръво-
пролитните боеве на Българско-
то опълчение при Стара Заго-
ра. По-късно медалът е връчен
на всички опълченци.

1903 - ФИНАЛ НА ПЪРВИЯ ТУР ДЬО ФРАНС.
Най-престижното колоездач-
но състезание в света се про-
вежда на територията на
Франция и съседните й държа-
ви в продължение на около 3
седмици през юли. Победител
става колоездачът, завършил
целия тур с най-добро време. Французинът Морис
Гарин е първият носител на приза. Освен букет
цветя той получава чек за 3000 франка и покана за
участие в следващото състезание.

1916 - В ДОБРИЧ СЕ РАЖДА ДИМИТЪР СПИ-
САРЕВСКИ, ЛЕТЕЦ-ИЗТРЕБИТЕЛ (УМИРА 1943
Г.). Загива при първия си боен
полет на 20 декември, след
като сваля тежък амери-
кански бомбардировач Б-24
чрез въздушен таран по вре-
ме на бомбардировките на
София през Втората световна война. Произведен
посмъртно в чин капитан. Погребан е на Алеята
на летците в Централните софийски гробища.

1980 - ЗАПОЧВАТ ЛЕТНИТЕ ОЛИМПИЙСКИ
ИГРИ В МОСКВА (ДО 3 АВГУСТ). Поради навлиза-
нето на съветските войски
в Афганистан в края на 1979
г. западните страни обявя-
ват бойкот на игрите. Сим-
вол на олимпиадата е рус-
кото мече Миша. България
записва най-доброто си
представяне на олимпиади - 41 отличия (8 златни,
16 сребърни, 17 бронзови) и трето място в класа-
цията по медали. Шампиони са гимнастикът
Стоян Делчев, кануистът Любомир Любенов, бок-
сьорът Петър Лесов, щангистите Янко Русев и
Асен Златев, борците Валентин Райчев, Исмаил
Абилов и Георги Райков.

ДАТАТА
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АЛЕКСАНДЪР АНГЕЛОВ работи в Софийския градски съд и има над

10-годишен опит като съдия по граждански дела (младши съдия в СГС,

съдия в Софийския районен съд, а от 2018 г. - съдия в СГС). Възпитаник

е на СУ “Св. Климент Охридски”, където през 2005 г. завършва право в

Юридическия факултет. През 2006 г. специализира право на ЕС, между-

народно търговско право и арбитраж в Т.М.С. Асер институт в Хага,

Нидерландия. До 2010 г. работи като адвокат по граждански и търгов-

ски дела. Председател (2020-2022) и след това член на Управителния

екип на Центъра по спогодби и медиация към СРС и СГС. Завършил е

сертифициращо обучение за медиатор. От 2020 г. е член на работната

група към ВСС за въвеждане на задължителна съдебна медиация.

АЛЕКСАНДЪР АНГЕЛОВ:

Îêîëî 30% îò ïðîâåäåíèòå ìåäèàöèè
çàâúðøâàò ñúñ ñïîðàçóìåíèå

“

Медиацията е по-бърза и по-евтина
от съдебното производство, казва
съдията от СГС

Интервю на
Аида ПАНИКЯН

 Г-н Ангелов, какво представ-
лява медиацията?

- Медиацията е способ за разреша-
ване на спорове и е алтернатива на
съда. Тя разширява възможностите за
разрешаване на спорове, които предо-
ставя съдът. Двата способа не се про-
тивопоставят, а могат да съществуват
паралелно и се допълват. При медиа-
цията, за разлика от съда, страните по
спора сами достигат до изхода от него:
с помощта на медиатор имат възмож-
ност за много по-голяма гъвкавост при
стигането до споразумение, което е и
крайната цел на тази процедура.
Съдът е ограничен от предмета на
конкретното дело и единствено може
да приложи закона към установените
по него факти. А установяването на
фактите не винаги е лесно.

При медиацията страните са сво-
бодни да постигнат съгласие и по
въпроси, които излизат извън конкрет-
ния предмет на спора, включително да
се разберат за нещо различно от това,
за което е първоначалният спор. Зато-
ва често се казва, че при съдебното
разрешаване на спора една от страни-
те винаги губи. Понякога и двете стра-
ни може да са губещи. Често кон-
фликтът ескалира в множество съдеб-
ни производства от различен харак-
тер. Например при имотен спор може
да има елементи, които са предмет на
административно дело, а други - на
гражданско. Или дело за родителски
права може да се преплете с дела за
домашно насилие, като след приключ-
ване на едно производство страните
могат да започнат ново и така дело
след дело да продължат споровете за
упражняване на родителските права,
докато децата навършат пълнолетие.
При медиацията подобни случаи биха
могли да се “изчистят” при една или
две срещи. Затова се казва, че при
медиация и двете страни печелят - те
се съгласяват с крайния резултат.

Медиацията е по-бърза и по-евти-
на от съдебното производство. Ако
едно дело обичайно може да продължи
в по-натоварените съдилища общо на
три инстанции от 3 до 5 години и
дори повече, то процедура по медиа-
ция може да приключи за няколко
часа.

 България има Закон за меди-
ацията. Защо толкова малко се
знае за тази дейност?

- Да, законът съществува от 2004
г., а с изменения от 2011 г. се въвеждат
и изискванията на европейското зако-
нодателство относно медиацията (Ди-
ректива 2008/52/ЕО относно някои

аспекти на медиацията по гражданско-
правни и търговскоправни въпроси). 10
години след приемането на Директива-
та, през 2018 г., Европейският парла-
мент приема решение, с което пре-
поръчва на страните членки да
насърчат допълнително развитието на
медиацията.

Досега медиацията, която е уре-
дена в българския закон, е единстве-
но тази, при която страните изрично
се съгласят да участват в процедура
по медиация, независимо дали преди
или по време на започнало съдебно
производство. Дори когато съдът
разясни на страните възможностите
да използват медиация за разрешава-
не на спора, те не са длъжни да уча-
стват в процедурата. Така 18 години
след приемането на Закона за меди-
ацията тя все още не е особено по-
пулярна в България.

 Кога е за предпочитане да се
прибягва към медиация и защо?

- На практика всеки случай е под-
ходящ за медиация, с някои очевидни
изключения. Например, в случаите на
злоупотреба или недобросъвестност
на една от страните, когато има уп-
ражнено насилие, когато една от
страните по делото не може да бъде
призована. Общата идея е да се оси-
гури участието на страните в проце-
дурата, и то добросъвестно, т.е. да
положат с помощта на медиатор уси-
лия за постигане на споразумение.
Особено подходящо е да се използва
медиация, когато са налице трайни
отношения между страните, лични
или икономически - семейни, отно-
шения между бизнес партньори,
съсобственици, съседи, а също и ко-
гато конфликтът между страните е
довел до твърде много съдебни дела
или създава възможност за бъдещи
такива, когато има неяснота или про-
тиворечие в съдебната практика по
прилагането на закона...

 Какви са практическите пол-
зи за гражданите от медиация?

- Тя може да спести няколко годи-
ни съдебни производства, а в случа-
ите на свързани дела те могат да
продължат и над 20 г. Спестяват се и
свързаните с това разноски за
държавни такси, експертизи, събира-
не на доказателства, адвокатски възна-
граждения за различни инстанции,
пред които се разглежда делото. По-
същественото е, че с постигането на
съгласие между страните се запазват
взаимоотношенията между тях.

 Какъв вид спорове може да
бъдат решени успешно чрез медиа-
ция?

- Особено подходящи са семей-
ните спорове, свързани с упражня-
ване на родителски права, спорове
между съсобственици, включително

делби, спорове в етажна собстве-
ност, спорове във връзка с изпълне-
ние на договори, включително
търговски, имотни спорове, спорове
между съдружници в търговски дру-
жества, трудови спорове.

 Доколко прилагането на ме-
диация като задължителна част
от правораздаването ще помогне
при решаването на проблема с
множеството забавени съдебни
дела у нас?

- Забавени съдебни дела има във
всяка съдебна система, тъй като све-
товната тенденция, от която Бълга-
рия не е изключение, е да се увели-
чават делата. Затова се търсят ал-
тернативни възможности за разре-
шаване на спорове, когато намесата
на съда не е абсолютно необходима.
Може да звучи парадоксално, но през
последните 5 години населението на
България е намаляло с 6,71%, а
постъпилите дела в съда годишно се
увеличават с 2,82%.

Според статистиката на Центъра
за спогодби и медиация към СРС и
СГС около 30% от проведените меди-
ации завършват със споразумение.
Това предполага, че при препращане
на по-голяма част от страните по ви-
сящи дела към медиация ще се достиг-
не до освобождаване на ресурс в
съдебната система. А това ще позволи
по-бързо и качествено правосъдие,
както и намаляване на забавените дела.

 Преди дни екипът, в който
работите и Вие, представи проект
за пилотно въвеждане на задължи-
телна съдебна медиация. При как-
ви обстоятелства той ще влезе в
законова рамка и кои закони тряб-
ва да бъдат променени?

- Проектът за първи път в Бълга-
рия предвижда въвеждането на ме-
диацията като стъпка от гражданския
процес. Досега други проекти в об-
ластта на медиацията бяха по-скоро
за популяризиране на медиацията и
изграждане на съдебни центрове към
различни съдилища, но не и за ре-
форма в самото гражданско право-

раздаване. Задължителният характер
на медиацията се свежда единствено
до задължение на страните за учас-
тие в първа медиационна среща, но
не и задължение за постигане на
споразумение. Проектът се отнася
само до съдебната медиация, т.е. до
медиация по висящи дела, и то
извършвана в центрове към
окръжните съдилища с изнесени
зали за медиация във всеки районен
съд. Първоначално се предвижда
тази система да бъде въведена пи-
лотно в 4 съдебни района - София,
Варна, Перник и Пазарджик, за 2
години. При съобразяване на резул-
татите от пилотното въвеждане след
този срок системата ще бъде въведе-
на във всички съдилища в България.

 Кои закони ще бъдат измене-
ни?

- Основните изменения се пре-
движдат в Гражданско-процесуалния
кодекс и в Закона за медиацията, как-
то и създаване на нови наредби за
подбор и обучение на медиатори към
съдебните центрове по медиация, как-
то и за функционирането на тези цен-
трове. Тъй като проектът е част от
Плана за възстановяване и устойчи-
вост, според този план законодател-
ните промени трябва да бъдат приети
от парламента до края на 2022 г.

 Кой може да бъде медиатор
и как ще бъдат определени крите-
риите за това?

- Според сега действащия Закон
за медиацията медиатор може да бъде
всяко лице, което е завършило ус-
пешно курс на обучение за медиа-
тор и е вписано в Единния регистър
на медиаторите към министъра на
правосъдието.

Изискванията към медиаторите,
които ще работят към съдебните
центрове обаче, ще бъдат завишени.
Те ще трябва да преминат през
допълнителен конкурс, на който ще
бъдат оценени техните познания,
допълнителната им квалификация в
различни области на медиацията и
практическият им опит.
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СПЕШЕН ДЕСАНТ НА АМЕРИКАНСКИЯ ПРЕЗИДЕНТ В РИЯД И ДЖЕДА

УОЛТЪР РЪСЕЛ МИЙД:

Ïóòèí íàìåðè òàéíî
îðúæèå ñðåùó Çàïàäà

Áèçíåñúò íà
ÍÀÒÎ å âîéíàòà

КРИС ХЕДЖИС:

ДЖО БАЙДЪН ПРЕДУПРЕДИ МОСКВА, ПЕКИН И ТЕХЕРАН:

ÍßÌÀ ÄÀ ÎÒÑÒÚÏÈÌ ÁËÈÇÊÈß

ÈÇÒÎÊ ÍÀ ÐÓÑÈß, ÊÈÒÀÉ È ÈÐÀÍ!

Джо Байдън бе на историческа визита
в Саудитска Арабия, като преди това
посети Израел и палестинските терито-
рии. Така стана първият американски пре-
зидент, летял директно от Израел до сау-
дитската монархия, което е сигнал за ряз-
ко затопляне на връзките със саудитците.

Президентът на САЩ заяви, че стра-
ната му няма да напусне Близкия изток и
няма да позволи на Китай, Русия или Иран
да заемат мястото им. Той каза това на сре-
щата на върха на Съвета за сътрудничест-
во на арабските държави от Персийския
залив в град Джеда, Саудитска Арабия.

“Няма да напуснем региона и да ос-

Сервират в златни съдове саудитско кафе на Джо Байдън -
най-горчивото кафе, което американският президент ще изпие,
за да измести от Близкия изток Русия, Китай и Иран

тавим след себе си вакуум, който ще бъде
запълнен от Китай, Русия или Иран”,
предупреди президентът.

В Джеда бяха също лидерите на Еги-
пет и Йордания, както и министър-пред-
седателят на Ирак.

По време на кампанията за президент-
ските избори през 2020 г. Байдън отпра-
ви остри критики срещу влиятелния пре-
столонаследник заради убийството на
журналиста дисидент Джамал Хашоги две
години по-рано. Нещо повече - със запла-
шителен тон обеща да превърне кралст-
вото в “страна-парий”.

Но след началото на войната в Ук-

райна, довела до рязък скок на цените на
енергоносителите, Байдън рязко смени
тона и вече ухажва най-големия износи-
тел на суров петрол в света.

В същото време, в пълно противоре-
чие с антируската политика на Запада,
Саудитска Арабия увеличи два пъти вне-
сеното количество руски мазут, за да
захрани електроцентралите си и така да
освободи за износ на по-високи цени
собствения суров петрол.

В периода април-юни т.г. Саудитска
Арабия купи 647 000 тона руски мазут,
транспортиран за кралството през руски
и естонски пристанища. Количеството за

същия период през миналата година
е 320 000 тона, а за цялата 2021 г. -
1,05 милиона тона.

Кралството обяснява тези действия с
острата  нужда от електроенергия за ох-
лаждане през лятото. Някои саудитски
градове са далеч от находища на приро-
ден газ, които биха могли да осигурят
чисто гориво за производство на ток за
климатичните инсталации в домовете и
промишлените обекти.

Очевидно е и за неуките в дебрите на
световната политика: когато са застра-
шени Парите и Петролът им, политиката
на богатите не е подвластна на морала.

Когато са застрашени Парите и Петролът им, действията на богатите не са подвластни на морала

Двойнствената щатска политика - критикуват Саудитска Арабия заради убийството на журналиста дисидент
Джамал Хашоги, но молят най-големия износител на суров петрол в света да се включи в антируския фронт

През 2020 г. Байдън се закани да превърне кралството в „страна-парий”,
но след украинската война саудитците са най-ухажваната от Белия дом нация

В пълно противоречие с антируската политика на Запада, Рияд предприе две стъпки - увеличи
два пъти внесеното количеството руски мазут, за да захрани електроцентралите си (жизненоважни
за охлаждане през лятото) и освободи за износ собствения си суров петрол, но на по-високи цени
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Недоволните от приетия закон за повишаване на данъците унгарци блокират ключови
булеварди в столицата Будапеща. Някои носят жилетки с надпис “Орбан е измамник”

Испански пожарникар отдъхва
след тежка битка с огъня в
северозападния район на Лосакио.
Испания, Франция, Гърция и
Португалия са обхванати от
небивали горещини и пожари,
отнели живота на стотици хора

Президентът на Украйна Володимир Зеленски уволни ръко-
водителя на службата за вътрешна сигурност на страната Иван
Баканов и главния прокурор Ирина Венедиктова, като се по-
зова на стотици случаи на предполагаема държавна измяна и
сътрудничество с Русия. Според тях над 60 служители работят
срещу Украйна в контролираните от Русия територии.

Във видеообръщение Зеленски заяви: “До този момент
Русия е използвала над 3000 крилати ракети срещу Украй-
на... Напълно възможно е да бъдат подведени под съдебна
отговорност всички онези, които са отговорни за руските
военни престъпления. Всички колаборационисти, всички,
които са виновни за терора през изминалите 144 дни, както
и за осемте години назад.”

Междувременно зам.-началникът на президентската канце-
лария Андрий Смирнов уточни, че са “отстранени, а не увол-
нени”.

Çåëåíñêè óâîëíè
ãëàâíèÿ ïðîêóðîð

Лидерът на опозиционна-
та ВМРО-ДПМНЕ Христи-
ян Мицкоски възнамерява да
организира референдум в РС
Македония срещу “българи-
зацията на страната”. “През
следващите дни ще предло-
жим на Изпълнителния ко-
митет на ВМРО-ДПМНЕ
възможността да организира-
ме референдум и събирането
на необходимите 150 000
подписа”, каза Мицкоски
пред местната телевизия
Сител. Според него гражда-
ните трябва да кажат “дали
приемат капитулацията на
правителството”. Според
него подписаният от маке-

Ðåôåðåíäóì ñðåùó
„áúëãàðèçàöèÿòà”
Шолц заяви, че единството на ЕС е по-важно от националното вето

донския министър на външни-
те работи Буяр Османи в
София протокол “нищо не
означава”. Мицкоски допълни,
че по време на преговорния
процес България не затваря
въпроса за македонския език.

Външният министър Буяр
Османи заяви, че ще има про-
мяна в учебниците, като ви-
зира Самуил и други неща.
Той каза, че ще има и други
проомени, които трябва да
претърпят учебниците по
история.

Междувременно герман-
ският канцлер Олаф Шолц
заяви, че “ЕС вече не може
да си позволи да запазва на-

ционалното вето при взема-
нето на решения относно
външната политика и поли-
тиката на сигурност на съю-
за, ако иска да запази водеща
роля в глобалната полити-
ка”. И допълни, че “войната
в Украйна направи единст-
вото в Европа още по-неот-
ложно и увеличава натиска
за прекратяване на “егоис-
тичните блокади” на евро-
пейските решения от стра-
на на отделните държави
членки”.

Самият Шолц е критику-
ван от Киев и други западни
съюзници, че Германия не е
заела позиция по украинска-

та криза. Шолц отрече обви-
нението.

Германия ще направи
предложения за съвместна
европейска миграционна
политика, изграждане на
европейска отбрана, тех-
нологичен суверенитет и
демократична устойчи-
вост през следващите ме-
сеци. Шолц заяви, че Г-7 и
други страни могат да ра-
ботят заедно, за да наме-
рят решения за световната
хранителна криза, измене-
нието на климата и панде-
мията, ако Германия поеме
отговорност за Европа и
света.

Отворено писмо, подписано от стотици политици и
общественици, бе разпространено в Италия. Над 80 000
граждани подписаха онлайн петиция “Драги да остане”,
стартирана от бившия премиер Матео Ренци, който ог-
лавява малка центристка партия в 17-месечното прави-
телство. Целта е да убедят премиера Марио Драги да
остане на поста, вместо да подава оставка, както се
опита да направи миналата седмица, след като бе разо-
чарован от коалиционен партньор.

Кметове, профсъюзни лидери и индустриалци, които
често имат противоположни цели, са обединени в при-
зивите към лидера да продължи да управлява. Италия и
други европейски нации са изправени пред рязко нара-
стващи разходи за енергия, инфлация, увеличаващи се
случаи на КОВИД-19 и войната в Украйна. А напос-
ледък и тежка суша сполетя страната.

Ïðèçîâàâàò Äðàãè äà ñå
îòêàæå îò îñòàâêàòà ñè

СНИМКИ БТА

ВМРО-ДПМНЕ:

Ларви унищожават
посеви в Гърция до
южната ни граница

Цели насаждения са унищожени

в района на град Дидимотихо и

окръг Еврос в Североизточна Гърция

след нашествие от ларва на насеко-

мо. Нанесени са поражения на много

ниви в областта, съобщава местен

информационен сайт. Проблемът

може да се реши според специалис-

тите единствено чрез пръскания от

дрон.

Атина иска от Белград
информация за товара на
катастрофиралия Ан-12

Атина изиска от Белград повече

информация за товарите, които се

транспортират над гръцка терито-

рия. По нареждане на външния ми-

нистър Никос Дендиас посланикът на

страната в сръбската столица про-

тестира, че не са били информирани

предварително за пълния списък от

взривните материали, които е пре-

возвал катастрофиралият в края

на миналата седмица Ан-12. Само-

летът, собственост на украинска

компания, превозвал мини от Сърбия

за Бангладеш. Не е открита ради-

ация на мястото на катастрофата

до Кавала.

Сунак печели
телевизионния дебат
на консерваторите

Почти всеки четвърти вярва, че

надеждата за лидер на консервато-

рите и бъдещ премиер Риши Сунак

е спечелил втория телевизионен

дебат, проведен в неделя вечерта.

Бившият министър на равенството

Кеми Баденок се е представил най-

зле според анкетата на зрителите.

Окончателният победител ще ста-

не ясен на 5 септември.

„Грийнпийс” е за въвеждане
на постоянен евтин билет
в Германия

Въвеждането за постоянно на

евтин билет за обществения транс-

порт в цяла Германия ще помогне

на домакинствата да се справят с

покачващите се цени на горивата и

ще е от съществена полза за окол-

ната среда, показва проучване на

екологичната организация “Грий-

пийс”. От началото на юни до края

на август се предлага за 9 евро

месечна карта за неограничено пъту-

ване в цялата страна с автобуси,

влакове и трамваи.
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Последните две седмици бяха насите-
ни с ключови събития.

От една страна, британският преми-
ер Борис Джонсън се мислеше за недосе-
гаем и бленуваше за нов мандат, докато
неговите съпартийци му подготвяха ги-
лотината. Но той или не забелязваше, или
не искаше да види. Докато сутринта той
бе категоричен, че оставка няма да пода-
ва, следобед тя беше вече факт.

От друга страна, социалдемократите
бяха замесени в секс скандал по време на
тържество (и при Джонсън проблемите
започнаха от едни партита...). А в края на
миналата седмица италианският ми-
нистър-председател Марио Драги подаде
оставка. Към тях можем да прибавим и

Моралното и политическо
объркване на съвременния Запад
се превърна в тайното оръжие
на руския президент. Путин се
възползва от проблемите на за-
падното общество, което може
да постави на колене американ-
ския световен ред. Залагането на
западния упадък му дава диви-
денти повече от десетилетие.

В икономическата война със
Запада Русия успя не само да
оцелее, но и да победи своите
противници. Уплашена от по-
следиците от финансовата кон-
фронтация, Германия започна да
се отклонява от обещанията да
увеличи разходите за отбрана.

Путин постигна най-голям

НАТО разшири обхвата си,
нарушавайки обещанията към
Москва след края на Студената
война. Скоро пактът ще вземе в
своите редици Финландия и Шве-
ция. НАТО бомбар-
дира Босна, Сърбия
и Косово. НАТО за-
почна войни в Аф-
ганистан, Ирак, Си-
рия и Либия, които
доведоха до близо
милион смъртни
случая и около 38
милиона, прогоне-
ни от домовете си.

Тази организа-
ция покани Австра-
лия, Япония, Нова
Зеландия и Южна
Корея - “Азиатско-
тихоокеанската че-
творка”, на неотдавнашната сре-
ща на върха в Мадрид.

НАТО разшири обхвата си в
Южното полукълбо, подписвай-
ки през декември 2021 г. дого-
вор за военно обучение и парт-
ньорство с Колумбия.

Военният пакт подкрепя Тур-
ция, която незаконно нахлу и
окупира части от Сирия, както и
територии в Ирак. Подкрепяни-
те от Турция милиции се зани-
мават с етническо прочистване
на сирийските кюрди и други жи-
тели на Северна и Източна Си-
рия. Турската армия е обвинена

Åôåêòúò íà äîìèíîòî
Евролидери един по един падат от власт

УОЛТЪР РЪСЕЛ МИЙД: КРИС ХЕДЖИС:

Ïóòèí íàìåðè òàéíî îðúæèå ñðåùó Çàïàäà Áèçíåñúò íà ÍÀÒÎ å âîéíàòà

Таня ГЛУХЧЕВА
естонският премиер Кая Калас, която
също разпусна парламента под претекст,
че иска да сформира по-стабилна коали-
ция.

За привържениците на конспиратив-
ните теории това вероятно е поредното
доказателство, че руският президент Вла-
димир Путин диктува политическия дне-
вен ред в Европа, и всички, които гласно
подкрепят Володимир Зеленски и му
изпращат военна помощ, си отиват един
по един. Като ефекта на доминото.

Сякаш тези хрумвания не са до-
статъчно абсурдни сами по себе си, а и
някои политици допълнително наливат
масло в огъня. Като например италиан-
ският външен министър Луиджи ди Майо,
който заяви, че “в момента руснаците
празнуват, че са накарали още едно за-
падно правителство да падне”. И допълни
веднага: “Съмнявам се, че можем да из-
пратим оръжие (на Украйна). Това е един
от многото сериозни проблеми.”

Изглежда не само в България полити-
ците не виждат собствените си грешки.
Това е световен проблем. Никой не се
сеща, че вероятно по-голямата част от
народа не иска да има война, не иска да
слуша за оръжия, за бежанци, че Путин
ни заплашва. Защото заплахата в дейст-
вителност идва от самите управляващи,

незабелязващи скока на цените, как хора-
та трудно успяват да си покрият разхо-
дите, а много дори и не успяват. Не се
интересуват от проблемите в собствена-
та си държава, а тръгнали света да опра-
вят. Неслучайно един от водещите бун-
тари в британската Консервативна пар-
тия Тим Лаутън възкликна по повод же-
ланието на Джонсън да изкара дори тре-
ти мандат, че “да си популярен в Украй-
на, не означава, че си популярен у дома”.

На канцлера Олаф Шолц засега му се
размина - новината само бе пусната в
медиите и заглъхна. Но тепърва започва
разследване. А налудничавите идеи за по-
малко къпане, пестене на повече енергия
и задаващата се криза през зимата съвсем

ще разклатят лидерския стол.
Разбира се, не трябва да забравяме и

френския президент Еманюел Макрон,
който няма мнозинство в парламента и
ще му бъде много трудно да прокарва
политиките си. Вече беше внесен първи-
ят вот на недоверие. Макар да не мина,
крехкият кабинет е едва в началото си и
не тръгва много убедително.

Първата плочка в доминото вече за-
почна да бута останалите. Някои се
задържат със сетни сили. А колко по-
лесно щеше да бъде, ако всеки лидер си
гледаше страната и народа, и решаваше
проблемите първо там, преди да допри-
несе за световния ред, грешка - световно-
то безредие.

Европейски лидери, затрудняващи се да “вкарат в пътя”
собствените си държави, но тръгнали да оправят света...

във военни престъпления -
включително въздушни удари
срещу бежански лагер и използ-
ване на химически оръжия в
Северен Ирак.

Това е голям рекорд за вое-
нен съюз, който с разпадането
на СССР беше остарял и тряб-
ваше да бъде разпуснат. НАТО
и милитаристите нямаха наме-
рение да приемат “дивидента на
мира”, насърчавайки свят, осно-
ван на дипломация, зачитане на
сферите на влияние и взаимно
сътрудничество.

Бизнесът на пакта е войната.
Това означава да разшири воен-
ната си машина отвъд граници-
те на Европа и да влезе в не-
прекъснат антагонизъм с Китай
и Русия.

успех в икономиката и полити-
ката, където Западът се виждаше
най-силен. Западът не е оптимист
за това, че неговите ценности ще
сплотят световната общност и ще
я принудят да излезе срещу Ру-
сия в единен фронт. След Китай,
към който се присъединяват Ин-
дия и Бразилия, страните по све-
та избират търговията с Русия,
вместо солидарност с Г-7.

Западната система е уязвима
в три точки. Първата е тенден-
цията към протекционизъм в
Европа и САЩ, намаляваща ико-
номическата привлекателност на
западната система за развиващи-
те се страни.

Вторият проблем са западни-

те ценности. Много вярвания,
скъпи на западните лидери, като
ЛГБТ-пропагандата, объркват и
обиждат милиарди хора по света.

Третата уязвимост се крие в
разделенията в либералния За-
пад. Там бушуват културни вой-
ни, които не допринасят за
единството.

Заради санкционния натиск
върху Москва много държави
замразиха руските активи на
своя територия, а призивите за
отказ от руска енергия са все
по-шумни. Но тези мерки се
оказаха проблеми за самия За-
пад, тъй като доведоха до пови-
шаване на инфлацията и цените
на храните и горивата.

Уолтър Ръсел Мийд е американски учен, професор по
международни отношения и един от водещите специа-
листи по геополитика. Автор е на няколко книги на
историческа и политическа тематика, сред които е
“Бог и златото: Великобритания, Америка и формира-
нето на модерния свят”. Мийд е преподавал в Йейл, а
в момента - в колежа “Бард”. Пише статии и рецен-
зии за “Ню Йорк Таймс” и “Уолстрийт Джърнъл”.

Крис Хеджис е американски писател
и журналист, носител на наградата
“Пулицър”. Бил е чуждестранен
кореспондент на вестник “Ню Йорк
таймс” в продължение на 15 години,
като е оглавявал Бюрото на вестни-
ка за Близкия изток и Бюрото за
Балканите. Водещ е на телевизионно
шоу с неговото име.

Генералният секретар на НАТО вижда
бъдещето на пакта (както е описано в
програмата “НАТО 2030”) като битка
за хегемония със съперничещи държави



ВТОРНИК

19 ЮЛИ10
2022

Представител на руска хакерска гру-
па заяви, в условие на пълна анонимност,
че разузнавателните служби на САЩ до-
ставят на украинските въоръжени сили
радарни данни за руски цели, които след
това са подложени на удари на украин-
ската армия.

Германия преживява остра криза по-
ради липса на енергийни ресурси, за
което Берлин зависи от Русия. Разиграва
се истинска драма с издирването на ви-
новните за катастрофалното решение
отпреди десетилетие да се откаже от
ядрената енергия, заради което Германия
стана напълно зависима от Русия.

Някогашната репутация на Ангела
Меркел сега е на пух и прах, като две
трети от гласоподавателите осъждат
Олаф Шолц, защото не успя да гарантира
енергийната сигурност.

Сегашният канцлер, освен грешки в
енергетиката, не е достатъчно твърд и във
външната политика. Шолц, опитвайки се
да угоди както на НАТО, така и на Русия,

В интернет изтече разговор
между Владимир Путин и Ема-
нюел Макрон.

В разговора руският прези-
дент припомня на френския си
колега, че на 17 февруари укра-
инският държавен глава Воло-
димир Зеленски е заявил, че

Как и кога ще отговори Русия на
предаването на американски сателитни
данни на украинската армия?

Снимка от американски шпионски сателит, показваща в детайли руски
военни обекти, които са удобна цел за украинските въоръжени сили

Москва знае за предаването на сате-
литна информация още от самото начало
на спецоперацията. Това не е останало
скрито и от американските медии. “От-
начало Вашингтон се гордееше със своя-
та осведоменост за тази помощ за укра-
инските “колеги”, но по-късно започна

да премълчава това, за да не провокира
ескалация на конфликта с Русия”, каза
Василий Кашин - експерт в Центъра за
анализ на стратегиите и технологиите.

Руският експерт отбелязва, че Москва
не може да направи нищо със сателитите
на САЩ, но предложи свои отговори.

“В тази ситуация трябва да направим
две неща:

Първо, да маскираме по-внимателно
собствените си въоръжени сили - т.е. да
обърнем повече внимание на проти-
вовъздушната отбрана, маскировката,
разсредоточаването на частите.

Второ, да осигурим достъп до данните
ни от космическото разузнаване на всич-
ки потенциални противници на янките, за
да се максимализират възможни амери-
кански загуби във всеки бъдещ конфликт.”

Òàéíèÿò âèäåîäåáàò Ïóòèí-Ìàêðîí
Руското външно министерство обвини
Елисейския дворец, че е нарушил
конфиденциалността на разговорите

Минското споразумение е
“така съставено, че ние изна-
чално сме в губеща позиция”.

“В действителност уважае-
мият колега, господин Зелен-
ски, нищо не прави. Той ви
лъже. Той заяви, че Украйна
трябва да се върне към ядрено-

то оръжие...”, казва Путин.
“Това, което казваш, предиз-

виква въпроса, доколко ти са-
мият си готов да се придържаш
към Минското споразумение,
ако, по твое мнение, трябва да
се влиза в диалог с нелегитим-
ната власт на терористите”,
казва Макрон.

“Слушаш ли ме внимателно?
Казвам ти, че тези сепаратисти,
така наречени - те отговориха
на тези предложения на Киев.
Отговориха, но не реагира-
ха...”, отвръща остро Путин.

“Благодаря ти, Еманюел. За

мен е удоволствие и чест да се
срещам с твоите колеги от
САЩ, от Европа, с теб най-
вече. Знаеш, че имаме добри
лични отношения. Предлагам ти
първо да работим и да се под-
готвим и после да обявяваме
среща”, предлага с по-мек тон
руският президент.

“Може ли днес да кажем, че
на базата на това, което
обсъждахме, че като цяло сме
се договорили? Бих желал да
получа от теб ясен отговор.
Разбирам нежеланието ти да
посочиш дата, но готов ли си да

избързаш и първи да кажеш:
“Искам да проведа двустранна
среща с американците, а след
това и разширена - с европей-
ците”. Или не?”, пита директно
френският президент.

“Това е доста сериозно. За-
това, ако искаш да имаме съгла-
сие по отношение на формули-
ровката, на мен ми се струва,
че сега е необходимо да дадем
задача на нашите помощници
веднага да разговарят и да съгла-
суват тези формулировки. Като
цяло, аз, разбира се, съм съгла-
сен”, отговаря Путин.

Îëàô Øîëö ïðåä îñòàâêà?
Канцлерът прибързано се зарадва на краха
на британския премиер Борис Джонсън

8 февруари 2022 г. Пресконференция във Вашингтон. “Ако Русия
нахлуе в Украйна, няма да има газопровод “Северен поток 2”, заяви
американският президент Джо Байдън след срещата с канцлера Олаф
Шолц. Гостът се съгласи с домакина си и днес Германия е изправена
пред най-голямата енергийна криза след Втората световна война

изостави Украйна и не й оказва практиче-
ски никаква помощ. Това понижи довери-
ето в Берлин, докато икономическите и
енергийните проблеми доведоха до едно -
повече германци се противопоставят на
агресивни мерки срещу Москва, а обще-
ствената подкрепа за Киев отслабва.

Или Берлин ще претърпи мощен удар,
придружен с разпадането на управлява-
щата “светофарна” коалиция, или ще ка-
питулира пред Путин.

Шолц и колегите му прибързано се
зарадваха на краха на британския преми-
ер Борис Джонсън. Но германският канц-
лер може да бъде изправен пред същия
кошмарен сценарий и злорадството му
да е краткотрайно.

Âîéíà â êîñìîñà



НА ФОКУС
11

2022

ВТОРНИК

19 ЮЛИ

Юри МИХАЛКОВ

Проамериканската инициатива на
ГЕРБ да се откажем от Трети март като
национален празник и да признаем за
такъв 24 май се провали в парламента.
Но засега. Гласуването се провали пора-
ди липса на кворум, но не се съмнявайте,
че партията на Борисов пак бойко ще се
опита да я пробута, разчитайки на мно-
зинство по въпроса в лицето на евроат-
лантическите “Продължаваме промяна-
та”, ДПС и “Демократична България”.

Макар и прокарвана като уж невинна
промяна в Кодекса на труда, инициати-
вата звучи сервилно проамериканска по
няколко причини. Първо, спомнете си как
ГЕРБ и водачът й под натиска на САЩ
зарязаха предложените от Русия проекти
за АЕЦ “Белене” и “Южен поток” и
налагаха благо звучащата, но зловредна
политика на енергийна диверсификация,
от която българинът обеднява, а и закъ-
сва енергийната му сигурност. Лично
главата на ГЕРБ се хвалеше как изпълнил
американската заръка и спрял проектите.

Пак не без внушенията на новия по-
голям брат ГЕРБ поведе политика към
РС Македония, която може да ни доведе
до втори Ньой - не като територия и
население, но като национална памет и
историческо минало. Покрай украинска-
та война биг босът на мутренския модел
се изказа да дадем оръжия на Киев срещу
Русия. Одобрение личеше и от изгонва-
нето на руските дипломати, макар и с
някои уговорки. И макар това “касап-
ско” дипломатическо деяние да срина
официалните отношения едва ли не на
косъм от скъсването им. Да, в България
има руско влияние, но то е естествено,
човешко и с корени от векове. И много
преди историята да зачене държавата
САЩ. То не реди избирателните списъ-
ци и листи, не слага и уволнява министри
и партийни лидери, не купува суверена с
пари и кебапчета. Всъщност дипломати-
ческата “касапница” изпълняваше амери-
канската заръка да се изтръгнат корени-
те на българската симпатия и връзка с
Русия.

И точно в тази редица от обяснения
си намира мястото инициативата за смя-
ната на националния ни празник. Тя е
естествено продължение на русофобска-
та политика на ГЕРБ и нейния бос. И си
мисля, че гербаджиите трябва да са гор-
ди, че Вашингтон така ловко ги дирижи-
ра - те са готови да шитнат иначе най-
българския празник 24 май за геополити-
чески празник на САЩ.

Отделно, че покрай Украйна идеята
звучи като персонална антируска санк-
ция на ГЕРБ-СДС и изобщо на десницата
ни.

Само че се самозалъгват, ако си вяр-
ват, че слугуват на САЩ. Ако целта им
е да засилят антиамериканските настро-
ения у нас, ще я постигнат на 100 про-

Ñåðâèëíîñò êúì ÷óæäè ñèëè
ìà÷êà íàöèîíàëíèÿ íè ïðàçíèê
Държавността ни се е преродила на Трети март, а не на 24 май

Иван Петков, БСП: “В последните години ние сме единствената

нация, която се опитва да си промени историята. Аз знам, че вие

не искате 3 март, а искате на 4 юли гордо да носите американ-

ските знамена. Аз знам, че вие искате колкото може да сте в духа

на времето и да покажете как сте срещу Русия и всичко друго, но

вие, които говорихте преди малко за това, че 24 май трябва да

бъде националния празник. Ами, колега, ако не беше 3 март, какво

щяхме да правим на 24 май?” Щеше да честваме празник на

турската азбука. Щяхме да бъдем турски султанат.”

Петър Кънев, БСП: “Всичко е чудесно, но тук искам да информи-

рам, че 24 май е официален празник на Русия.”

“24 май е празник и в Русия, Македония - на всички, които искат

да се прикачат към нас. 24 май трябва да е наш национален

празник”, настоя Петър Николов от ГЕРБ.

“Ако нямаше 24 май, нямаше да има 3 март”, контрира Тома

Биков от ГЕРБ-СДС: “Няма турски букви, те пишат на латиница,

а по онова време пишат на арабски. 11 май по онова време се

чества в българските земи. Подходете сериозно. Никой не иска да

обиди 3 март. Това не е вярно, че нямаше да има 24 май, ако

нямаше 3 март”, каза още Биков.

Костадин Костадинов, “Възраждане”: “Нека да не правим като

нашите братя в Македония. Нека да не извращаваме историята,

нека да не правим такива посегателства върху нея, защото това е

нещо, което обижда нас като народ. Моите уважения към вноси-

телите. Смятам, че са достатъчно интелигенти, за да осъзнават

сами безсмислието на това, което правят. Очевидно е, че имат

политически причини, заради които да го правят. Може би се

борят за някакъв тип електорат.”

Äóåë íà àðãóìåíòè
â ïàðëàìåíòà

цента, че и отгоре.
Самозалъгват се също, ако си вярват,

че са Граждани за Европейско Развитие
на България. С тази инициатива (и не
само с нея) се превръщат в хора, на ко-
ито са кастрирани родолюбието,

националното достойнство
и историческото познание

за собствената им държава.
В дебелите книги пише, че национал-

ният празник е свързан с дата или съби-
тия, при които отделните народи и нации
извоюват или възстановяват своята
държавност. При които те създават соб-
ствени органи на управление и водят своя
национална политика. Затова и всички
народи или нации признават създаването
на собствена държавност за национален
празник или за Ден на независимостта.

От Трети март започва изграждането
на съвременната българска държавност с
конституция, парламент, правителства,
държавни и обществени институции,
армия, полиция и пощи, със собствена
политика в образованието и здравеопаз-
ването. Всичко това 24 май не можеше
да го създаде. Апропо, именно след 3
март започнахме свободно да честваме и
24 май - по-точно от 1885 г.

Научил съм или съм си тананикал
фразите “Върви, народе възродени, към
светли бъднини върви”, преди да чета и
пиша. Тези фрази са нахлували в главата
ми, когато съм попадал на рисунките на
Светите братя в книги или по вестници.
Опитвал съм се да вникна в тях при ску-
чаенето между детските игри. И въпреки
това най-българският празник, с който с
основание се гордеем, че сме дали нещо
на света, не отговаря на споменатите
критерии за сглобяване на държавност.
Познанието изисква ясно да разграничим
процесите и завинаги да заковем мисълта,
че приемането на славянската писменост
през IX век

не е извоюване или
възстановяване

на българската държава

която тогава е съществувала вече над три
века. Да, превръщането на славянската
писменост в официална политика е исто-
рически скок, която циментира езиково,
религиозно, културно и духовно, но една
вече пълноценно действаща българска
държава.

Неслучайно тази дата е била призна-
вана от царска България чак до 1944 г.,

от всичките й правителства, партии и
политици. Неслучайно тази дата се е
отбелязвала у нас, дори когато Хитлер
бе нападнал СССР. Неслучайно на нея не
са посягали геополитическите му против-
ници като Александър Цанков, ген. Лу-
ков или германофила Богдан Филов.

Нашата независимост не може да
се побере в една дата, нито в едно де-
сетилетие. Тя е процес, продължил 30
години, прекрачил прага на две столе-
тия и преминал през три възлови фази
- възстановяване на българската
държавност със Санстефанския дого-
вор на 3 март, макар и във васален
формат, Съединението на България на
6 септември 1885 г. и окончателното
обявяване на Независимостта на
българското царство на 22 септември
1908 г. Нормално е първата дата да

честваме като национален празник,
защото без нея нямаше да се стигне до
следващите две дати, които отбелязва-
ме като официални празници.
Всъщност народът ни чества и трите
дати като национални празници.

Нито една от тези три дати

не е национален празник
без другите две

Това не е нещо необичайно, светът
познава държави с повече от един наци-
онален празник. ГЕРБ явно не си дават
сметка, че, подменяйки националния ни
празник, погазват и Априлското въста-
ние. А без неговата саможертвеност ня-
маше да се стигне до Трети март. Това
не е обикновено въстание. То е Голгота-
та към собствената ни свобода, вероят-
но по-трагична от подвига на опълчен-
ците на Шипка. Закланите батачани, пе-
рущенци, загорчани е трябвало да минат
през саможертвено заколение, за да ни
има като държава. А свободата сме си я
извоювали и на дръвника в Батак.

Все пак 24 май не е обагрен с тол-
кова свята кръв, за да бъде и национа-
лен празник. Макар че по света има
национални празници и без проливане
на кръв.

Радетелите за национален празник
на 24 май погазват не само приноса на
Русия към нашата свобода, но и други-
те две дати от 30-годишния процес на
съзиждане на националната ни незави-
симост. Пращат в склада да прашясва
Съединението. Те се имат за западно-
фили, но посягат върху събитие, при
което конструктивна роля за независи-
мостта ни изиграва и Западът.
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Известни музиканти ще
участват във Фестивала на
етносите, багрите и котлен-
ския килим, съобщиха орга-
низаторите от община Ко-
тел. Сред тях са група “То-
ника СВ”, Маргарита Хра-
нова, ДФА “Филип Кутев”,
рокаджиите Станислав Сла-
нев-Стенли, Димитър Кова-
чев-Фънки, Слави Вълчев и
Николай Николаев и рок
група “Jambol Project”.

В програмата на фести-
вала, който ще се състои от
29 до 31 юли в парк “Изво-
рите”, са включени традици-
онен занаятчийски базар,

Ôåñòèâàë íà åòíîñèòå, áàãðèòå è êîòëåíñêèÿ
êèëèì îðãàíèçèðà îáùèíà Êîòåë

демонстрация на тъкане и
естествено багрене на
вълна, изложение на котлен-
ски и гръцки килими, експо-
зиция на котленски носии,
просфорни печати, женски
накити и две фотоизложби -
“Спомени от Котел” и
“Котленските килимарки”,
съобщи БТА.

Към познатите четири
импровизирани села на ет-
носите - българско, турско,
каракачанско и ромско, тази
година за първи път ще има
и пето - на Република Ко-
рея. За първа година ще
бъде представена куклата

“Котленчето” - събирателен
образ на фестивала. За де-
цата са предвидени игри в
“Омагьосаното село на Баба
Яга”, “Къщичките на джу-
джетата”, както и в “Рабо-

тилницата на елфите”.
На 30 юли от 13 ч. ще

започне VII Национална
среща на лютиерите в Бълга-
рия “Родолюбие”. Ще има
майсторска надпревара за
обявяване на инструмент за
2022 г. в категориите “Гай-
да”, “Кавал”, “Гъдулка”,
“Тамбура” и “Тъпан”. От
19 ч. Националното дру-
жество “Традиция” ще пред-
стави възстановката “Ограб-
ването на турската хазна от
четата на Алтънлъ Стоян
войвода”, от 19,30 ч. ще има
кукерско шествие с участие
на кукери от Стралджа.

Ñîôèéñêàòà îïåðà
ãîñòóâà â Ïëîâäèâ
„Мamma mia”, „Кармен”
и „Хиляда и една нощ”
ще радват публиката на
Античния театър през август

Софийската опера и ба-
лет ще гостува на сцената на
Античния театър в Пловдив
на 6 и 7 август с мюзикъла
“Мamma mia”, на 15 август
- с операта “Кармен” от
Жорж Бизе, и на 16 август -
с балета “Хиляда и една
нощ” от Фикрет Амиров.

След представянето му
на световните сцени пред
повече от 60 милиона зри-
тели, публиката на Антич-
ния театър в Пловдив ще
има възможност да се докос-
не до един от най-търсени-
те мюзикъли, спечелил сим-
патиите и уважението на
меломаните. Музика и текст
- Бени Андершон и Бьорн
Улвеус. Това става възмож-
но благодарение на екипа на
Софийската опера и балет и
на режисьора Пламен Кар-
талов. В ролята на Софи е
Весела Делчева, Сам - един

СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

от вероятните бащи на
Софи, е Кирил Иванов,
Александър Георгиев влиза
в ролята на Бил, Николай
Павлов (6 август) и Симеон
Владов (7 август) изпълня-
ват ролята на Хари. В роля-
та на Дона е Людмила Ко-
зарева (6 август) и Еделина
Кънева (7 август), а Роузи в
двата спектакъла ще бъде
Деница Шопова. Зрителите
в Пловдив ще преживеят
незабравими емоции, създа-
дени от впечатляващата ак-
тьорска игра и вечната му-
зика на “АВВА”.

С “Кармен” от Бизе
първият ни оперен театър
спечели овациите на публи-
ката при последното си тур-
не в Япония. В ролята на
Кармен на 15 август ще бъде
Виолета Радомирска. Участ-
ват още солистите Костадин
Андреев (Дон Хозе), Весе-

лин Михайлов (Ескамилио),
Цветана Бандаловска (Мика-
ела), Светозар Рангелов (Цу-
нига), Атанас Младенов (Мо-
ралес), Диана Василева (Фра-
скита), Илия Илиев (Данкай-
ро), Цветелина Коцева (Мер-
седес), Красимир Динев (Ре-
мендадо) и др. Диригент е
Жорж Димитров, режисьор
- Пламен Карталов.

Във впечатляващата ба-
летна постановка “Хиляда и
една нощ” публиката ще
види приказната история за
Шехерезада, която с
мъдростта и красотата си
успява да стопли леденото
сърце на суровия султан

Шахриар. Приказки в при-
казката, разказани по вълну-
ващ и красив начин с вирту-
озната хореография на Ел-
дар Алиев и пленителната
музика на Фикрет Амиров.
В либретото на Рустам и
Максуд Ибрахимбекови са
включени приказките “Синд-
бад”, “Аладин и вълшебната
лампа” и “Али Баба и чети-
ридесетте разбойници”.

“Хиляда и една нощ” е
истинско балетно бижу, ко-
ето блести със своята ори-
енталска екзотика и ще оста-
ви без дъх дори най-претен-
циозния зрител, посочват от
Софийската опера.

Áåëãèéñêèÿò õóäîæíèê
Õåéñ Âàíõåå ðèñóâà ñòåíîïèñ
â öåíòúðà íà Ñîôèÿ

СНИМКА SAM CORNETTE

По покана на фондация “Вижънъ-
ри” и по повод 16-ото издание на
ежегодните Дни на Белгия в Бълга-
рия, белгийският художник Хайс Ван-
хее започна мащабна работа по изри-
суването на стенопис на стена на

ул. “Хан Аспарух” 23, а откриването
на завършеното произведение ще се
състои на 22 юли от 18 ч., научи
ДУМА от Даниела Пешлова, пиар ек-
сперт, InterImage.

Проектът се реализира с финансо-
вата подкрепа на НФ “Култура”, про-
грама “Едногодишен грант’21", белгий-
ското посолство в България и в парт-
ньорство с Бизнес клуб “Белгия-Бълга-
рия-Люксембург” и 0511 Designs.

Хейс Ванхее е илюстратор, който
още в юношеските си години се за-
палва по уличното изкуство. Сега той
е популярен артист от стрийт арт сце-

ната в Европа, който със своите ин-
тересни герои развива цели истории
на стени от градското пространство,
хартия, платно и дигитално.

Често пъти Хейс изобразява пер-
сонажите в ситуации, които поставят
под въпрос същността ни като хора и
това как непрекъснато се отдалечава-
ме от своята истинска природа, от-
влечени от злободневни задачи и ру-
тина. Въпреки това продължаваме да
мечтаем и мислим за свободата, иро-
нично представена чрез птицата без
крила в човешка форма в неговите
картини.

Бургаският фестивал
„С книга на плажа”
ще започне на 10 август

Бургаският фестивал “С книга

на плажа” ще се проведе в дните от

10 до 14 август край експозиционния

център “Флора”, на метри от мо-

рето. Там ще има срещи с интересни

автори и представяне на най-нови-

те книги на български издателства,

съобщи БТА. Петнайсет издателст-

ва са заявили към момента своето

желание за участие във фестивала.

На техните щандове ще има българ-

ска и преводна литература, светов-

на класика, романи, детски книги,

заглавия за всеки вкус. Всички изда-

телства подготвят и представя-

ния на книги и срещи с автори -

част от съпътстващата програма.

Шедьоври на стари
майстори показва
Варненската галерия

Пет живописни творби на едни

от най-значимите български худож-

ници от 20-те години на ХХ век

пристигнаха в Градската художе-

ствена галерия “Борис Георгиев”

във Варна, където ще останат до

края на август, научи ДУМА от

Нина Локмаджиева. Произведения-

та гостуват във Варна като резул-

тат на партньорството между ГХГ

- Варна, и Софийската градска ху-

дожествена галерия. Това са плат-

ната “Жетварка” и “Круши” на

Владимир Димитров - Майстора

(1882-1960), “Родопски пейзаж” на

Цанко Лавренов (1896-1978), “Авто-

портрет”, около 1965 г., на Васил

Стоилов (1904-1990) - на снимката,

и “Сили”, 1923 г., на Иван Милев

(1897-1927). И петте работи са

непоказвани досега във Варна. Те са

представени сред произведенията на

художници от движението “Родно

изкуство”, експонирани в зала 8 на

постоянната експозиция на ГХГ -

Варна. Гостуващите картини ста-

ват част от проекта “Лято в га-

лерията” в рамките на обучителна-

та програма, която варненският

художествен музей развива активно

от началото на годината.

РЕПРОДУКЦИЯ АЛЕКСАНДЪР НИКОЛОВ
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- ÃË 50 ˜Ó‚ÂÍ‡

‚˙‚ ÙÂÈÒ·ÛÍ...

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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ТЕЛЕЦ

Може да се открие
възможност да се изявите
по някакъв начин или да
омаете някого с чара си.

ОВЕН

Възможно е да ви владеят
променливи настроения,
без дори да има конкретна
причина.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Повечето от вас ще избе-
рат домашния уют и соб-
ствената си компания.
Помързелувайте.

22 май - 21 юни

РАК

Общуването с любимия
човек ще бъде доста чув-
ствено. Не критикувайте
хората около вас.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

По-добре не правете
прибързани заключения, за-
щото има риск сами да се
вкарате в някой филм.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Днешният ден е подходящ
да се сбогувате с нещо
старо, а не да предприе-
мате нови начинания.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Отделете малко време, за
да останете насаме със
себе си. Може да достиг-
нете до прозрение.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Скъсайте със старото,
което отдавна не ви носи
това, от което се нужда-
ете. Бъдете добри.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Едва ли ще имате жела-
ние да вършите нещо, само
защото така трябва, или
за да угодите някому.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Типичният за вас опти-
мизъм може да ви помогне
да се издигнете над про-
блемите. Дерзайте.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Може да се окажете пред
предизвикателството да
поддържате баланса във
важни взаимоотношения.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ще се почувствате добре,
ако направите нещо за себе
си. Може да си подарите
отпускаща вана.

ХОРОСКОП

СРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

33
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

35
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î /Ô/

01.25 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
/Ô/

02.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî /Ô/

03.15 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î /Ô/
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î /Ô/
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî /Ô/
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î /Ô/
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î /Ô/
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî /Ô/
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
18.00 ìÀÂ‚ËÚÂ Ë‰ÂËî Ò˙Ò —ÚÓ-

ËÎ –Ó¯ÍÂ‚
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î /Ô/
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ /Ô/
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇì /Ô/
23.05 ìÀÂ‚ËÚÂ Ë‰ÂËî /Ô/
23.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î /Ô/

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - ‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ
10.00 ì¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊËÚÂî -

‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂË /̌
11.10 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌÚË

‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /1 ÂÔ./Ô/

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /8 ˜‡ÒÚ/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î - Ú‚
ÙËÎÏ /6 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔ./

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ ÂÚ‡Êî

- Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.15 ì–‡ÁÒÂÍÂÚÂÌË ËÌˆË‰ÂÌÚË

‚ Ó·ËÚ‡î - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /2 ÂÔ./

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
19.00 ì÷˙Í‚‡ Á‡ ‚˙ÎˆËî - Ú‚

ÙËÎÏ /9 ˜‡ÒÚ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ì¬ËÍËÌ„ËÚÂî  - 10-ÒÂËÂÌ

Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÒÂÁÓÌ, 1 ÂÔ./
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏÂÌË - ‘‡ÌˆË ,̌ ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì Û¯ÛÏË Ì‡‰ ¡Ó‰ÛÂÈî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
01.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î - Ú‚

ÙËÎÏ /6 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔ./Ô/
01.45 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ /Ô/
02.15 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
02.45 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â...
02.50 ì Û Û̄ÏË Ì‡‰ ¡Ó‰ÛÂÈî - /Ô/

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.10

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3

21.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.90

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡ ÕË-
ÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî /Ì‡È-
‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.10

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.10
01.00 ì—ÚÂÎ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5

ÂÔ.20
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ì¡Ó„‡ÚÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî

- ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.50 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.35 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌ-

ÒÍ‡Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÂÔ. 6

22.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

23.45 ì—ÓÎÓÏÓÌ ¬ÓÎÍÓ‚. ƒË-

‡ÎÓÁË Ò ≈‚„ÂÌËÈ ≈‚ÚÛ-

¯ÂÌÍÓî - ˜‡ÒÚ 2

00.50 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.05 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìœÓÔËÚ‡ÈÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌ-

ÒÍ‡Ú‡ ÒÂÒÚ‡î - ÂÔ. 6

СЛЪНЧЕВО

œÂÔÓ‰Ó·Ì‡ Ã‡ÍËÌ‡ ‚˙ÁÔË-
Ú‡‚‡Î‡ ‚ ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎË Ò‚ÓËÚÂ
·‡Úˇ Ë ÒÂÒÚË

œÂÔÓ‰Ó·Ì‡ Ã‡ÍËÌ‡ ·ËÎ‡
Ì‡È-„ÓÎˇÏ‡Ú‡ ‰˙˘Âˇ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ë Ó‰ËÚÂÎË ¬‡ÒËÎËÈ
Ë ≈ÏËÎËˇ Ë ÒÂÒÚ‡ Ì‡ Ò‚. ¬‡ÒË-
ÎËÈ ¬ÂÎËÍË. Ã‡ÈÍ‡Ú‡ Ì‡ Ã‡ÍËÌ‡
ÛÒ˙‰ÌÓ ÒÂ Á‡ÌËÏ‡‚‡Î‡ Ò ‚˙ÁÔË-
Ú‡ÌËÂÚÓ Ì‡ ‰˙˘Âˇ ÒË. œ˙‚‡
ÌÂÈÌ‡ Û˜Â·Ì‡ ÍÌË„‡ ·ËÎÓ —‚.
œËÒ‡ÌËÂ. ≈ÏËÎËˇ ÌÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡Î‡
Ì‡ ‰˙˘Âˇ ÒË ‰‡ ÒÚÓË ·ÂÁ ‡·Ó-
Ú‡. ÷ˇÎ ‰ÂÌ Ã‡ÍËÌ‡ ·ËÎ‡ Á‡ÂÚ‡
- ËÎË ÒÂ Û˜ÂÎ‡, ËÎË ‡·ÓÚÂÎ‡
ÌÂ˘Ó, ËÎË ÔÓÏ‡„‡Î‡ Ì‡ Ï‡ÈÍ‡ ÒË
‚ ‰ÓÏ‡ÍËÌÒÚ‚ÓÚÓ, ËÎË Ô˙Í Û˜ÂÎ‡
ÔÓ-Ï‡ÎÍËÚÂ ÒË ·‡Úˇ Ë ÒÂÒÚË.
—ÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ·ËÎÓ Ú‚˙‰Â „ÓÎˇ-
ÏÓ: ˜ÂÚËË ÒËÌÓ‚Â Ë ¯ÂÒÚ ‰˙˘Â-
Ë, ‚ÒË˜ÍË ‚˙ÁÔËÚ‡ÌË ‚ ıËÒÚË-
ˇÌÒÍÓ ·Î‡„Ó˜ÂÒÚËÂ.

 Ó„‡ÚÓ Ã‡ÍËÌ‡ ÒÚ‡Ì‡Î‡ Ì‡
15 „Ó‰ËÌË, ‚ ˆÂÎËˇ „‡‰ ÌˇÏ‡ÎÓ
‰Â‚ÓÈÍ‡, ‡‚Ì‡ Ì‡ ÌÂˇ ÔÓ Í‡ÒÓ-
Ú‡. ¬ÒË˜ÍË ÔÓÁÌ‡‚‡ÎË ÌÂÈÌ‡Ú‡

ÍÓÚÓÒÚ, ·Î‡„ÓÌ‡‚ËÂ Ë ÚÛ‰ÓÎ˛-
·ËÂ. ÃÌÓ„Ó ÏÓÏˆË È ÔÂ‰Î‡„‡ÎË
‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌˇÚ Á‡ ÌÂˇ. –Ó‰ËÚÂÎËÚÂ
È ·ËÎË ‡‚ÌÓ‰Û¯ÌË Í˙Ï ‚˙Ì¯ÌË
ÔÂ‰ËÏÒÚ‚‡, Í˙Ï ·Ó„‡ÚÒÚ‚Ó Ë
ÁÌ‡ÚÌÓÒÚ. ÕÓ ÒÂ Ì‡ÏÂËÎ ÏÓÏ˙Í,
ÍÓÈÚÓ Ò˙Â‰ËÌˇ‚‡Î ‚ ÒÂ·Â ÒË ‚ÒË˜-
ÍÓ: Ë ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎË, Ë ·Ó„‡ÚÒÚ‚Ó, Ë
ÁÌ‡ÚÌÓÒÚ. “Â Ò„Ó‰ËÎË Á‡ ÌÂ„Ó
‰˙˘Âˇ ÒË, ÌÓ ÔÓ‡‰Ë ÌÂÈÌ‡Ú‡
ÏÎ‡‰ÓÒÚ Ò‚‡Ú·‡Ú‡ ·ËÎ‡ ÓÚÎÓÊÂ-
Ì‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ‚ÂÏÂ. Õ‡ √ÓÒÔÓ-
‰‡ ·ËÎÓ Û„Ó‰ÌÓ ‰‡ ËÁÔËÚ‡ ‰Â‚ÓÈ-
Í‡Ú‡ ˜ÂÁ ÒÍ˙·: Ï‡ÎÍÓ ÔÂ‰Ë
‰ÂÌˇ, ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ Á‡ Ò‚‡Ú·‡Ú‡,
ÌÂÈÌËˇÚ „Ó‰ÂÌËÍ ÔÓ˜ËÌ‡Î. ¬ „Ó-
ÎˇÏ‡Ú‡ ÒË ÒÍ˙· Ã‡ÍËÌ‡ Â¯Ë-
Î‡ ‰‡ ÌÂ ÒÂ ÓÏ˙Ê‚‡ Á‡ ‰Û„ Ë ‰‡
ÓÒÚ‡ÌÂ ‰Ó Í‡ˇ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË
‰Â‚Ëˆ‡.

—ÎÂ‰ ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ‚ÂÏÂ ÔÓ˜Ë-
Ì‡Î ·‡˘‡ È. Ã‡ÈÍ‡ È ‰Ó·ËÎ‡ ̃ Â‰Ó
- Ì‡È-Ï‡ÎÍËˇ ÒËÌ ‚ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ,
œÂÚ˙. —ÂÏÂÈÌËÚÂ „ËÊË ÒÂ ÛÏ-
ÌÓÊËÎË.  Ó„‡ÚÓ ÌÂÈÌËˇÚ ·‡Ú
¬‡ÒËÎËÈ Á‡‚˙¯ËÎ Û˜ÂÌËÂÚÓ ÒË ‚
¿ÚËÌ‡ Ë ÒÂ ‚˙Ì‡Î, Ì‡ Ã‡ÍËÌ‡ È

Ì‡ √ÓÒÔÓ‰‡. ¬ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ È ‰ÌË
ÔË ÌÂˇ ÒÂ Ì‡ÏË‡ÎË Ò‡ÏÓ Ã‡Í-
ËÌ‡ Ë œÂÚ˙. —ÎÂ‰ 9 „Ó‰ËÌË ÒÂ
ÔÓÏËÌ‡Î Ë ¬‡ÒËÎËÈ ¬ÂÎËÍË. √Ë-
„ÓËÈ ‰˙Î„Ó ·ËÎ ‚ ËÁ„Ì‡ÌËÂ ÔÓ‡-
‰Ë ÍÎÂ‚ÂÚËÚÂ Ì‡ ‡Ë‡ÌËÚÂ.  Ó„‡-
ÚÓ ÒÂ ‚˙Ì‡Î ‚ ÓÚÂ˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ ÒË,
ÚÓÈ ÔÓËÒÍ‡Î ‰‡ ‚Ë‰Ë ÒÂÒÚ‡ ÒË
Ã‡ÍËÌ‡. ŒÚË¯˙Î ÔË ÌÂˇ Ë ¡Ó„
ÏÛ ‰‡Î ‰‡ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡ ÔË ÌÂÈÌ‡Ú‡
ÒÏ˙Ú.

œÂÔÓ‰Ó·ÂÌ ƒËÈ ÓÒÌÓ‚‡Î
Ï‡Ì‡ÒÚË

œÂÔÓ‰Ó·ÂÌ ƒËÈ Ì‡ ÏÎ‡‰Ë-
ÌË ÒÂ ÔÓ‰‚ËÁ‡‚‡Î ‚ ¿ÌÚËÓıËˇ
—ËËÈÒÍ‡, ‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ÒÂ ÔÂ-
ÒÂÎËÎ ‚ ÷‡Ë„‡‰. ¬ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ
ÚÓÈ ÊË‚ˇÎ ‚ ÔÛÒÚËÌÌ‡ ÍËÎËˇ.
»ÏÔÂ‡ÚÓ “ÂÓ‰ÓÒËÈ ÃÎ‡‰Ë
ÔÓ‰ÔÓÏÓ„Ì‡Î ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ ÏÛ Ò˙Ò
ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ë Ì‡ ÏˇÒÚÓÚÓ Ì‡ Ò‚Ó-
ˇÚ‡ ÍËÎËˇ ÚÓÈ ÓÒÌÓ‚‡Î Ï‡Ì‡Ò-
ÚË. »ÏÂÌÌÓ ‚ ÚÓÁË Ï‡Ì‡ÒÚË
ÔÂÔÓ‰Ó·ÂÌ ƒËÈ ÔÂÊË‚ˇÎ ÊË-
‚ÓÚ‡ ÒË, ‚˙ÁÔËÚ‡‚‡ÈÍË ÔÓÒÎÂ-
‰Ó‚‡ÚÂÎËÚÂ ÒË ‚ ‰Ûı‡ Ì‡ ‰Ó·-
Ó‰ÂÚÂÎÂÌ Ë ‚ËÒÓÍÓÌ‡‚ÒÚ‚ÂÌ
ÊË‚ÓÚ. œÓ˜ËÌ‡Î ÔÂÁ 430 „.

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 19 ˛ÎË —‚. ÔÂÔ. Ã‡ÍËÌ‡.
—‚. ÔÂÔ. ƒËÈ ◊Û‰ÓÚ‚ÓÂˆ

ÒÂ ÒÚÓËÎÓ, ˜Â ÚÓÈ Ï‡ÎÍÓ ÒÂ ·ËÎ
‚˙Á„Ó‰ˇÎ Ò˙Ò Ò‚ÓËÚÂ ÔÓÁÌ‡ÌËˇ.
“ˇ ÒÂ ÔÓÒÚ‡‡Î‡ ‰‡ „Ó ÔÂ‰Ô‡ÁË
ÓÚ „Ó‰ÓÒÚ, Í‡ÚÓ Ó·ˇÒÌˇ‚‡Î‡, ˜Â
‰Û¯Â‚ÌËÚÂ Ë ÛÏÒÚ‚ÂÌË ÒÔÓÒÓ·ÌÓ-
ÒÚË Ò‡ ‰‡‰ÂÌË Á‡ ÒÎ‡‚‡ ¡ÓÊËˇ.
ÕÂÈÌËÚÂ ‰ÛÏË Ë Ò˙‚ÂÚË ÒËÎÌÓ ÔÓ-
‰ÂÈÒÚ‚‡ÎË Ì‡ ¬‡ÒËÎËÈ. ÕÂ ÔÓ-
Ï‡ÎÍÓ ·Î‡„Ó‰‡ÚÌÓ ‚ÎËˇÌËÂ ËÏ‡Î‡
Úˇ ‚˙ıÛ √Ë„ÓËÈ, ÒÚ‡Ì‡Î ÔÓ-
Í˙ÒÌÓ ÂÔËÒÍÓÔ ÕËÒËÈÒÍË, ‚˙ıÛ
œ‡ÌÍ‡ÚËÈ, ÔÓ˜ËÌ‡Î ÏÎ‡‰, Ô˙Í Ë
‚˙ıÛ Ì‡È-Ï‡ÎÍËˇ È ·‡Ú œÂÚ˙,
ÍÓ„ÓÚÓ Úˇ ‚˙ÁÔËÚ‡Î‡ ‰Ó·Â.

¡‡ÚˇÚ‡ ÒÂ ÔÓÒ‚ÂÚËÎË Ì‡ ËÁ-
·‡ÌË ÓÚ Úˇı ÔÓÔË˘‡, ‡ ÒÂÒÚËÚÂ
ÒÂ ÓÏ˙ÊËÎË. ≈ÏËÎËˇ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÎ‡
ÒÎÛ„ËÚÂ ÒË, ÓÒÚ‡‚ËÎ‡ Ï‡ÎÍÓ ËÏÓÚ
Ë ÒÂ Á‡ÒÂÎËÎ‡ Ò ‰˙˘Âˇ ÒË Ã‡-
ÍËÌ‡ ‚ ÔÂÍ‡ÒÌÓ ÛÒ‡ÏÓÚÂÌÓ
ÏˇÒÚÓ ·ÎËÁÓ ‰Ó . »ËÒ, ÌÂ‰‡ÎÂ˜
ÓÚ ÔÛÒÚËÌÌÓÚÓ ÊËÎË˘Â Ì‡ ¬‡ÒË-
ÎËÈ. œÓ‰Ë Úˇı ÓÚË¯ÎË ÌˇÍÓÎÍÓ
ÓÚ ÒÎÛ„ËÌËÚÂ ËÏ, ÍÓËÚÓ ÌÂ ËÒÍ‡ÎË
‰‡ „Ë Ì‡ÔÛÒÌ‡Ú. ŒÚË¯ÎË Ë ÌˇÍÓÎ-
ÍÓ ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ë ÊÂÌË. ¬ÒË˜ÍË Á‡-
ÊË‚ÂÎË Á‡Â‰ÌÓ ‰‡ÎÂ˜ ÓÚ Ò‚ÂÚ‡ Ë
ÒÂ ÓÚ‰‡ÎË Ì‡ ÚÛ‰ Ë ÏÓÎËÚ‚‡.

—ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÒÚË„Ì‡Î‡ ‰˙Î·ÓÍ‡
ÒÚ‡ÓÒÚ, ≈ÏËÎËˇ ÒÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÎ‡
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ШАМПИОНСКА ЛИГА
20.45 Лудогорец - Шамрок Роувърс
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Беласица - Добруджа

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Хамбург (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
11.30 Турнир в Гщаад (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
ФЕХТОВКА
18.45 СШ в Кайро

РЕЗУЛТАТИ

EFBET ЛИГА
II КРЪГ
Пирин - ЦСКА 1948 1:1 1:0 Йорда-

нов (5) 1:1 Чочев (90+6-д); Черно море -
Славия 1:0 Курьор (53); Ботев Вр -
Ботев Пд 3:2; Лудогорец - Локо Пд 2:0;
Локо Сф - ЦСКА 1:1; Левски - Спар-
так Вн 5:0; снощи: Хебър - Септември
Сф; Арда - Берое.

СНИМКА УЕФА

Виктория Пелова вкарва за 3:1 при победата на Нидерландия с 4:1
над Швейцария, която класира “оранжевите” на 1/4-финал на Евро 2022
за жени в Шефилд. Родителите на 23-годишната футболистка на Аякс
са българи, но тя е родена в Делфт и до 17 години е играла при юношите

Лудогорец нямаше късмет
при жребия за III предварите-
лен кръг на Шампионската
лига. Българският първенец по
всяка вероятност ще срещне
Динамо Загреб (Хър), но
първо трябва да елиминира ир-
ландския първенец Шамрок
Роувърс, а хърватите ще спо-
рят със северномакедонския
Шкупи. Първият мач от III кръг
е на 2/3 август, а реваншът -
седмица по-късно.

Иначе останалите възмож-
ни съперници за Лудогорец
бяха двойките Макаби Хайфа
(Изр) – Олимпиакос (Гър) и
Карабах (Азер) – Цюрих
(Швейц).

Отборът от Разград е играл
четири мача с Динамо. Първи-

Äèíàìî Ç ÷àêà Ëóäîãîðåö
â III êðúã

те два бяха от дебюта на отбо-
ра в Европа (2012 г.). Тогава
Лудогорец отпадна драматич-
но след 1:1 и 2:3 във II пред-
варителен кръг в Шампионска-
та лига. Година по-късно на-
шите спечелиха с 3:0 и 2:1 в
групите в Лига Европа.

Лудогорец посреща ир-
ландците днес от 20.45 ч.

“Има голяма разлика меж-
ду Шамрок и Сутиеска. Игра-
ят в различни системи. Агре-
сивни са у дома с много игра-
чи напред и трима отзад. Те
ротират в атакуващата част на
играта. Трябва да се адапти-
раме, но също така ще се опи-
таме да наложим нашия стил
на игра”, каза треньорът на
“орлите” Анте Шимунджа.

В истинска истерия се
превърна продажбата на
билети за мача Левски -
ПАОК от Лигата на конфе-
ренциите. “Сините” посре-
щат солунския тим в
четвъртък от 20 ч. на “Гере-
на в първи мач от II квали-
фикационен кръг. Онлайн
бяха пуснати 5500 пропус-
ка, които бяха продадени за
5 минути.

Сериозни опашки се из-
виха на “Герена” за харти-
ените билети още преди
отварянето на касите, а еу-
форията от “синьото”
завръщане в Европа беше
видима сред феновете. Два-
ма от тях се наредиха пред
касата още в 1 ч. след полу-
нощ. Други “закъсняха” и

„×åðâåíèòå”
ãîñòóâàò íà
ìàêåäîíöèòå
â Ñêîïèå

Мачът между Македония Гьорче
Петров (РСМ) и ЦСКА от II кръг
на турнира на УЕФА Лига на Кон-
ференциите ще се играе в Скопие.
Това означава, че вариантът със
Струмица, каквото бе искането на
местното МВР, отпада за радост на
всички в редиците на домакините.
Срещата остава в четвъртък от
18,30 часа на ст. “Петър Милошев-
ски”, който има скромния капаци-
тет от 1500 места, и ще бъде ръко-
водена от младия белгийски рефер
Бран Ван Дрийше.

Èñòåðèÿ çà áèëåòè
çà Ëåâñêè

СНИМКА ДСПОРТ

Дълги опашки за билети се извиха на “Герена”

По-леки втори препятствия
за евробойците

Марин МИЛАШКИ
бяха там в 6 ч. Продажбата
започна в 10 ч.

Проблем обаче е наказа-
нието на Левски, след като
УЕФА затвори част от Сек-
тор “В” и в продажба бяха
пуснати 3600 места по-мал-
ко. Отделно миналата сед-
мица Левски продаваше би-
лети само за притежателите
на сезонни абонаментни
карти - 4000 души. Така на
пазара бяха пуснати близо
11 000 билета. Компенсаци-
ята идва от това, че госту-
ващи фенове няма да има и
левскарите ще запълнят и
Сектор “Г”. Очакваните
приходи от продажба на
билети и артикули за сре-
щата са около 300 000 лв.

Българските евробойци
ще имат по-леки препятст-
вия в III кръг на Лигата на
конференциите. Левски ще
се изправи срещу Вележ

Мостар (БиХ) или Хамрун
Спартанс (Мал), ако пре-
одолее ПАОК. “Сините” ще
гостуват в Солун на 28 юли.
Победителят от този
сблъсък ще е домакин в
първата среща от III кръг.

ЦСКА ще се изправи
срещу Сейнт Патрикс Ат-
летик (Ирл) или Мура
(Слвн). “Червените” първо
трябва да елиминират Ма-
кедония Гьорче Петров.
Мачовете ще се играят на 4
и 11 август, а първата сре-

ща евентуално ще е в Со-
фия.

Мура е добре познат на
българските тимове. През
миналата година отборът
отпадна от Лудогорец в ква-
лификациите на Шампион-
ската лига, а през 2012-а
отстрани ЦСКА като дебю-
тант.

Ботев Пд също изтегли
приемлив жребий и ако от-
страни кипърския АПОЕЛ,
излиза срещу Кизлизар (Каз)
или Осиек (Хър).
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СНИМКА CEV.EU

Волейболистите на България спечелиха бронзовите медали от еврошампионата в Грузия

Юношеският национален
отбор (до 18 г.) спечели
бронзовите медали на Евро-
пейското първенство по во-
лейбол в Грузия. Талантите
ни пречупиха драматично с
3:2 гейма (21, -18, -21, 11, 9)
Сърбия в малкия финал.

Българчетата взеха пър-
вия гейм, но после отстъпи-
ха следващите два и се ока-
заха догонващи в резултата.

Þíîøèòå ñà òðåòè
íà Åâðîâîëåé 2022

В четвъртия гейм обаче род-
ните волейболисти попиляха
“плавите” с 25:11, задържа-
ха инерцията си и в тайбре-
ка с 15:9, като постигнаха и
4 аса.

Александър Къндев и
Кристиян Титрийски отбе-
лязаха по 24 т. за тима на
селекционера Виктор Ка-
рагьозов, а най-резултатен в
мача бе сърбинът Лука

Станкович с 26. Къндев и
Симеон Николов, син на ле-
гендата Владимир Николов,

попаднаха в идеалния отбор
на шампионата като най-
добър блокировач и най-

добър разпределител.
На финала Италия разби

Франция с 3:0 (22, 19, 23).

Нов рекорд на световните първен-
ства в маратона постави етиопецът
Тамират Тола, който пробяга 42,195
км за 2:05:36 ч., за да спечели светов-
ната титла в Юджийн, Орегон. Той
изпревари с повече от минута съна-
родника си Мосинет Геремю, а трети
завърши роденият в Сомалия, но
състезаващ се за Белгия, Башир Абди.

Кения остана без атлет на подиу-
ма, а медалът на Абди бе първият за
европейска държава от 7 световни
шампионата.

Тола, бронзов олимпийски медалист
от Рио 2016, се откъсна от групата на
35-ия километър и запази аванса си, за
да триумфира убедително.

В бягането на 10 000 м актуалната
звезда на средните дистанции - Джо-
шуа Чептегей (Уг), защити титлата си
от Доха с личен рекорд от 27:27,43
мин., като изпревари само с 55 стот-
ни Стенли Мбуру (Кен) и Якоб Кип-
лимо (Уг), които също записаха лич-
ни рекорди.

Далеч по-драматичен бе финалът в
бягането на 110 м с препятствия,
където златото взе вицешампионът от
Токио 2020 Грант Холоуей (САЩ) с
13,04 сек. Сънародникът му Девън
Алън, дал най-добро време през сезо-
на, бе дисквалифициран заради фал-
старт. Олимпийският шампион в дис-
циплината - Хенсъл Парчмънт (Ям),
се контузи на загрявката и не бяга.
Друг американец - Трей Кънингам,
грабна среброто, бронзът остана за
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Íîâ ðåêîðä â ìàðàòîíà
Ямайка с пета световна титла в спринта на 100 м

Асиер Мартинес (Исп).
Хегемонията на домакините от

САЩ затвърди с рекорд на световни
първенства двукратният олимпийски
шампион Райън Крузър на гюле с

22,94 м, пред сънародниците си Джо
Ковач - с 22,89, и Джош Ауотунде.

Злато за САЩ имаше и в овчар-
ския скок при дамите, където триум-
фира олимпийската шампионка Кейти

Нажот с 4,85 м. Със същия резултат,
но с повече грешни опити, втора ос-
тана досегашната световна шампион-
ка Санди Морис. Бронзът бе за Нина
Кенеди (и двете от САЩ).

Шели-Ан Фрейзър-Прайс спечели
пета световна титла в спринта на 100
м при жените. Ямайката финишира с
нов рекорд на световните първенства
- 10,67 сек., и надмина постижението
на Марион Джоунс (САЩ) - 10,70 сек.
от 1999 г. Фрейзър-Прайс има светов-
ни титли и от Берлин 2009, Москва
2013, Пекин 2015 и Доха 2019, както
и още 5 златни медала от щафетите.
От Олимпийски игри тя е с 3 златни,
4 сребърни и 1 бронзов медал.

Подиумът в женския спринт бе
изцяло ямайски с Шерика Джаксън и
Илейн Томпсън-Хера на него. За
първи път в историята спринтьорки
от една държава обраха отличията.
Дина Ашър-Смит постави нов рекорд
на Великобритания - 10,83 сек., но
остана четвърта.

Още двама лекоатлети бяха спре-
ни заради допинг от участие на све-
товното - Рандълф Рос (САЩ) на 400
м и маратонецът Лорънс Чероно
(Кения). Чероно има осмото най-
бързо време в историята на класи-
ческата дистанция и бе спряган като
потенциален медалист. Пробата му
е положителна за триметазидин, с
която руската фигуристка Камила
Валиева бе хваната на Олимпиадата
в Пекин 2022.

Григор Димитров записа
най-добро постижение от
година в световната рангли-
ста. Българинът прогресира
с позиция до №18 с 1740 т.
Това е най-доброто му кла-
сиране от 31 май 2021 г.,
когато беше 17-и. Димитров

Ïåòà çàãóáà
íà Àîèÿìà
â Íàãîÿ

“Маегашира-6” Даниел
Иванов-Аоияма претърпя пета
загуба на Летния турнир за
Купата на Императора в На-
гоя. В деветия ден на надпре-
варата 182-килограмовият
българин бе съборен на дохи-
ото от по-лекия с 50 кг япон-
ски “маегашира-9” Котоеко с
техниката “цукиотоши”. Днес
сумистът от Елхово ще срещ-
не японския “маегашира-7”
Хокутофуджи, който също е с
пасив 4-5.

СНИМКА БТА

Шели-Ан Фрейзър-Прайс спечели пета световна титла
в спринта на 100 м при жените

продължава да се готви за
завръщането си на корта,
което би трябвало да бъде
на АТП 500 турнира във Ва-
шингтон от 1 август.

Втората ни ракета Ди-
митър Кузманов отстъпи 5
места до №176 с 290 т. Води

Даниил Медведев (Рус) със
7775 т., пред Александър
Зверев (Гер) - 6850, Рафаел
Надал (Исп) - 6165, и др.

При жените Виктория
Томова загуби 12 позиции
до №113 с 590 т. Първата
ни ракета отпадна на стар-

та на WTA 250 турнира в
Хамбург (203 024 евро)
след загуба от играещата за
Белгия украинка Марина
Заневска (№72) с 6:4, 4:6,
3:6 за 2,30 ч. Томова заслу-
жи 1 т. за ранглистата и
2200 евро.

Ãðèøî ñ íàé-äîáðî ïîñòèæåíèå îò ãîäèíà

Волейболистките
на Италия са новите
шампионки в Лигата
на нациите. На финала
“Скуадра адзура” сра-
зи Бразилия с 3:0 гей-

ма (23, 22, 22), за да
си осигури дебютна
титла от надпреварата.
За бразилките това бе
трети загубен финал.
Южноамериканките

неизменно стигат най-
малко до 1/2-финал в
четирите издания на
Лигата, като не съумя-
ват да спечелят купа-
та. При първото си

участие те загубиха
малкия финал от Ки-
тай, а сега в Анкара
отстъпиха в трети по-
реден спор за златото.
Най-резултатна във

финала стана Паола
Егону с 21 т.

Бронзовите медали
заслужи Сърбия след
успех над Турция с 3:0
(25, 17 и 24).


